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800. godina Kaštela Grobnik
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Važniji telefoniVažniji telefoni
ORDINACIJE OBITELJSKE MEDICINE
Vedrana Tudor Špalj dr.med.:                 091/251-8002
Sandra Ušljebrka Šimunović dr. med.:   051/222-627
Toljanić-Brdar, Vesna dr. med  
(predškolska doktorica):                                  051/259-644
Sanja Dokoza Matejčić, dr. med.  
(zamjena: Rahela Weissenbacher, dr. med.):  051/259-868 
      
PATRONAŽNA SLUŽBA
Bojana Burić bacc. med. techn.:                  099/251-8224
Nina Mikuličić bacc. med. techn.:               099/251-8241

STOMATOLOŠKE ORDINACIJE
Ana Dunatov Bolf dr. med. dent.:                051/250-993
Filip Jovanović dr. med. dent.:                         051/250-993

LJEKARNA:
Ljekarna Prima Pharme                              051/545-391
Čavja 52, Čavle
E-mail: cavle@primapharme.hr
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 07:00 – 20:00 sati
Subota: 08:00 – 13:00 sati

BANKA
Erste & Steiermärkische Bank d.d.           072/376-730
Čavja 17, Čavle
Radno vrijeme:
Ponedjeljak, srijeda i petak: 08:00 – 15:00 sati
Utorak i četvrtak: 11:00 – 18:00 sati 
  
FINA
FINA - Poslovnica Čavle                              051/206-741
Vrh Čavje 8, Čavle 
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 07:30 – 18:30 sati
Subota: 08:00 – 12:00 sati
Utorak i četvrtak: 11:00 – 18:00 sati

POŠTA
Poštanski ured Čavle                                   051/525-828
Trg hrvatskih branitelja 1, Čavle
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 08:00 – 17:00 sati
Subotom: 08:00 – 12:00 sati

MATIČNI URED
Matični ured Čavle                                        051/354-142
Čavja 17, Čavle
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 08:30 – 14:00 sati

Općina ČavleOpćina Čavle
Općinska načelnica

 Ivana Cvitan Polić
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
Adresa: 51219 Čavle, Čavja 31
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjelUpravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Načelnica svakog utorka od 15 do 17 sati 
prima stranke uz prethodnu najavu na telefon 
208-310.
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TURISTIČKA ZAJEDNICA
TZ Čavle                                                      051/549-120
Čavja 17, Čavle
E-mail: info@tz-cavle.hr
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 08:00 – 15:00 sati

OSNOVNA ŠKOLA ČAVLE
OŠ Čavle                                                      051/259-169
Čavja 47, Čavle
E-mail: os.cavle@gmail.com

JAVNI BILJEŽNIK
Javni bilježnik Vesna Šeškar                  051/545-326
Čavja 70, Čavle
E-Mail: notar.seskar@ri.t-com.hr
Web: http://www.hjk.hr/uredi/jb/322
Radno vrijeme:
Ponedjeljak, srijeda i petak: 08:30 – 16:00 sati
Utorak i četvrtak: 08:30 – 18:00 sati

DIMJAČARSKE USLUGE
Osoba za kontakt:                                  091/952-2829 
Ivica Ćendo 
E-mail: ivicakamino@gmail.com

PRINUDNI UPRAVITELJ STAMBENIH  
ZGRADA
Karmen Vukorepa - KV – STAN d.o.o.  051/440-760
Užarska 30/III, Rijeka                               098/431-283
E-mail: Karmen.vukorepa@kv-stan.hr

PRIJAVA KVARA JAVNE RASVJETE
Prijava kvara javne rasvjete prijavite na broj 
telefona 0800 301 300

NORBERT MAVRINAC,  
predsjednik Općinskog vijeća  
Općine Čavle
Dragi sumještani,

na kraju smo još jednog četverogodišnjeg manda-
ta Općinskog vijeća. U proteklom razdoblju održali 
smo 33 sjednice Općinskog vijeća, donijeli smo 4 
proračuna ključna za rad općinske uprave i općinske 
načelnice. Završeno je niz projekata, cesta u radnoj 
zoni Soboli, žičara i pristupna cesta prema Platku, 
nastavljena je obnova škole, dječjeg vrtića, Kaštela u 
Gradu Grobniku,spremni su projekti za izgradnju ce-
ste u radnoj zoni Mavrinci, rekonstrukciju travnjaka 
na nogometnom igralištu i još mnog većih i manjih 
projekata.U radu Vijeća sudjelovalo je 6 političkih 
stranaka. Sjednice su bile s mnogo rasprava i uvaža-
vanja sugovornika, odnosno vijećnika za dobrobit i 
boljitak svih građana naše općine. Sve odluke done-
sene su velikom većinom glasova, a nerijetko i jed-
noglasno. U ovom mandatu osnovan je, nakon dugo 
vremena, Savjet mladih koji čine tri člana, sa željom 
da se mladi uključe u rad Vijeća na način da iz svog 
kuta ukažu na probleme mladih u zajednici te da svi 
skupa dođemo do rješenja. Vijeće je donijelo odluku 
da u novom sazivu bude pet članova Savjeta. 

Ovaj saziv Općinskog vijeća završio je, po mojoj ocjeni, vrlo uspješno. Pred nama su izbori pa 
ovdje želim naglasiti da je važno da građani iskoriste svoje građansko pravo i izađu na izbore 
te daju glas svom kandidatu kako bi i novi saziv Općinskog vijeća predstavljao mještane naše 
općine.

Sredina u kojoj živimo odlikuje zajedništvo. Veliki broj naših ljudi angažiran je kroz razne 
udruge civilnog društva s iskrenom željom za pomaganjem, ali i snažnim osjećajem pripad-
nosti i ljubavi za svoj kraj. Kraj koji poštuje tradiciju, ali prihvaća svakog novog, dobrona-
mjernog mještanina. Novom sazivu Općinskog vijeća Općine Čavle želim puno uspjeha u 
budućem radu – da budu na dobrobit, rast i razvoj cijele naše zajednice, a svim građanima 
čestitam Filipju i Prvi maj!

KD Čavle d.o.o.                                          051/545-313
Krenovac 2, Čavle
E-mail: kd.cavle.uprava@gmail.com
web: http://kdc.hr/

U slučaju smrti potrebno je obavijestiti policiju 
pozivom na broj 192, koja upućuje mrtvozornika da 
pregledom utvrdi činjenicu smrti i izdaje:

• dozvolu za pokop umrle osobe
• potvrdu činjenice smrti
• potvrdu o smrti

Obitelj se u što kraćem roku obraća Upravi Groblja 
(Komunalnom društvu “Čavle” d.o.o.), na telefonski 
broj 051/545-313 ili mob. 099/326-1003, te će tada 
naši djelatnici preuzeti pokojnika, a obitelj dolazi u 
prostorije Uprave groblja, Krenovac 2, 51219 Čavle 
gdje će ugovoriti sve potrebne radnje za sahranu.
Ukoliko smrt nastupi u bolnici, domovima za starije 
osobe i drugim ustanovama, službene osobe oba-
vještavaju obitelj, te će tada naši djelatnici preuzeti 
pokojnika.
Više informacija na: http://kdc.hr/pogrebne-usluge/

PRAŽNJENJE I ODVOZ OTPADNIH VODA 
IZ SEPTIČKIH I SABIRNIH JAMA
KD Vodovod i Kanalizacija d.o.o.
Dolac 14, Rijeka
Tel.: 051/353-841 od ponedjeljka do petka od 07:30 
do 15:30 sati
Tel.: 051/353-885 svakog dana od 0-24 sata
E-mail: septicke@kdvik-rijeka.hr

Općinsko vijeće Općine Čavle 2021.-2025.
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MARKO SOBOTINČIĆ, savjetnik za gospodarstvo Općine Čavle

Razvijamo nove tri poslovne zone, planira se 
gradnja velikog logističkog centra 

Marko Sobotinčić savjetnik je za gospodarstvo načelnice 
Općine Čavle. Obiteljski je to čovjek uspješan u privat-
nom i poslovnom životu te aktivan u lokalnoj zajednici. 

Oženjen sam i ponosan otac troje djece. Ivan ima 21,Mia 17, a Vito 
12 godina. U Mavrincima živim od rođenja. Mavrinci su moje selo, a 
Grobnišćina moj rodni kraj, što uvijek s ponosom ističem. Suvlasnik 
sam i direktor tvrtke koja je nastala prije osam godina, koja uspješ-
no posluje i sada zapošljava točno 69 zaposlenika. Tvrtka se bavi 
brodogradnjom i remontom brodova, a vezana je uz naše remon-
tno brodogradilište Viktor Lenac koje je ujedno I suosnivač spome-
nute tvrtke.

S velikim ponosom vodim ovu kompaniju koja osim rada u Rijeci 
sada pruža svoje usluge u inozemstvu, a najviše sam ponosan na 
to da veliku većina zaposlenika dolazi iz naše Primorsko-goranske 
županije.

Upravo zahvaljujući gospodarskom iskustvu pokazali ste inte-
res za razvoj gospodarstva u našoj općini? 

Moj interes za razvoj gospodarstva i vizija razvoja su predstavljani 
nebrojno puta tijekom posljednjih dvanaest godina i ja sam ih uvi-
jek jasno, a ponekad i glasno zastupao. Općina Čavle je zanimljiva 
investitorima za razvoj gospodarstva što nam pokazuju neprestani 
upiti koji stižu. U posljednjem četverogodišnjem mandatu bio sam 
načelnici Općine Čavle savjetnik za gospodarstvo i mogu reći, u 
kratkim crtama, da smo u ove četiri godine napravili i ispravili puno 
toga što je oku nevidljivo, ali je preduvjet da razvoj gospodarstva u 
našoj općini krene željenim smjerom.

Koja je Vaša vizija razvoja općine u gospodarskom smislu?

Preduvjet razvoja gospodarstva u našoj općini je da mogućnost da 
gospodarimo onime što je naše i čim prije iz tih resursa povećamo 
prihode kako bi mogli ulagati u daljnji razvoj gospodarstva. U vla-
sništvu imamo automotodrom i aerodrom te cijeli taj prostor kojeg 
nazivamo Sportski centar Grobnik sa Platkom. No, tu su i poslovne 
zone K1 Cernik iznad Metroa te poslovna zona Gorica.

Turizam i ugostiteljstvo se same od sebe nameću kao grane na 
koje isto tako treba misliti?

Kada govorimo o turizmu onda bi bilo vrlo važno ciljati na razvoj 
obiteljskih gospodarstava, u kojima bi gosti konzumirali ono što se 
proizvede u ovom kraju. Na taj način potakli bismo i poljoprivredu 
te stočarstvo. Isto tako bilo bi potrebno s obzirom na našu tradiciju 
zanata hitno reagirati, sagledati aktualnu situaciju te pronaći način 
kako zadržati zanate i kako zainteresirati mlade ljude za to jer  vidi-
mo da danas tko zna nešto od zanata siguran je da će moći raditi i 
zaraditi za pristojan život ne samo za sebi već i svojoj familiji.

Moramo poraditi na tome da, ako je ikako moguće, zadržimo proi-
zvodnju sira i da pokušamo na Grobnišćini povratiti dio proizvodnje 
mesa te ostale poljoprivrede koja je nekada postojala.

Moramo izaći iz začaranog kruga koji nam se nametnuo, a rema 
kome se ništa ne isplati jer je rad sramota. U svojoj karijeri, upravo 
suprotno tome, vidio sam krajeve slične konfiguracije i klime koji 
jako lijepo i dobro žive od vlastita rada.

Zajednica je ključ svega.

doc.dr.sc. PETRA ŠULJIĆ, savjetnica za zdravstvo Općine Čavle

Lice humanosti i promotorica zdravog života u 
općini Čavle i gradu Rijeci

Doktorica znanosti Petra Šuljić , savjetnica za zdravstvo Op-
ćine Čavle i ravnateljica Gradskog društva Crvenog križa Ri-
jeka, svojim radom svakodnevno doprinosi boljoj kvaliteti 

života građana, s posebnim naglaskom na općinu Čavle. Njezin rad 
usmjeren je na najranjivije skupine – starije osobe, osobe s invalidi-
tetom i socijalno ugrožene, a kroz različite inicijative i projekte gradi 
mrežu podrške u zajednici.

Prije preuzimanja uloge u Crvenom križu, Petra Šuljić provela je 
sedamnaest godina u Zavodu za javno zdravstvo , gdje je stekla 
bogato iskustvo u javnozdravstvenom radu, koje danas vješto pri-
mjenjuje u unaprjeđenju lokalnih socijalnih i zdravstvenih politika 
Općine Čavle.

Zaželi-program zapošljavanja žena
Kao savjetnica načelnice Šuljić je pokrenula brojne projekte i inicija-
tive kojima se unapređuje život mještana. Posebno se ističe projekt 
„Zaželi-program zapošljavanja žena, faza II“, koji je uspješno prove-
den u suradnji s Općinom Čavle, a kojim su zaposlene žene u nepo-
voljnom položaju na tržištu rada. One su pružale izvaninstitucional-
ne usluge pomoći u svakodnevnom životu korisnika na području 
grada Rijeke i općine Čavle. Projekt, vrijedan 1.391.490 kuna (go-
tovo 200 tisuća eura), financiran je iz Europskog socijalnog fonda.

Pružam ruke
Na temelju tog iskustva pokrenut je projekt „Pružam ruke – II“ , koji 
je započeo 2024. godine , traje tri godine i zapošljava 10 geronto-
domaćica koje svakodnevno pomažu stanovnicima Čavala i Rijeke 
u pripremi obroka, obavljanju kućnih poslova, održavanju osobne 
higijene i drugim svakodnevnim potrebama. Projekt ukupne vrijed-
nosti 480.000 eura sufinanciran je sredstvima Europskog socijalnog 
fonda plus, a partner je Općina Čavle.

Klub umirovljenika
Veliki doprinos lokalnoj zajednici donosi i Klub umirovljenika Čavle, 
 koji je radi u novoopremljenom prostoru bivšeg boćarskog kluba u 
naselju Buzdohanj. Klub svakodnevno posjećuju umirovljenici koji 
sudjeluju u brojnim aktivnostima, od radionica i edukacija do gru-
pnih vježbi, druženja i zdravstvenih mjerenja. Cilj kluba je povećati 
socijalnu uključenost starijih osoba i potaknuti njihovo aktivno su-
djelovanje u zajednici. Projekt, vrijedan 1.377.480 kuna (gotovo 200 
tisuća eura), u potpunosti je financiran iz Operativnog programa 
„Učinkoviti ljudski potencijali“, a partneri su Općina Čavle , Gradsko 
društvo Crvenog križa Rijeka i Udruga umirovljenika Čavle.

Festival zdravlja
Osmišljen je i Festival zdravlja čija je idejna začetnica svjetnica Šu-
ljić i koji je postao je tradicionalno okupljanje kod Doma kulture. 
Riječ je o manifestaciji koja svake godine kroz besplatne zdravstve-
ne preglede, edukacije, degustacije zdravih proizvoda, glazbeni 
program i rekreativne aktivnosti okupi veliki broj građana svih ge-
neracija. Cilj Festivala je promocija zdravog načina života i jačanje 

Koje su prepreke, s čime se susreću u razvoju svojih poslovnih 
ideja? 

Najveći problem razvoju gospodarstva u ovom trenutku je nedo-
statak prostora gdje se mogu širiti odnosno gdje mogu izgraditi 
svoje pogone i prostore za gospodarsku djelatnost. Osim toga 
možda problem razvoju predstavljaju i neriješene zemljišne knjige. 

Protekli mandat najveći trud, u gospodarskom smislu, uložen 
je u razvoj poslovnih zona? O čemu je riječ?

Založili smo se za pokretanje poslovne zone Cernik iznad Metroa 
i Berhonjin koja se nalazi južno od novog naselja Mavrinci. U zoni 
Cernik uspješno smo riješili problematiku sa državom čime smo 
uprihodovali zarobljena sredstva i oslobodili dio prostora na kojem 
se sada planira privatna investicija u logistički centar veličine cca 23 
000 m2 te izgradnja interne ceste u samoj zoni.

Planiramo krenuti u otkup privatnih čestica unutar same zone kako 
bi mogli pripremiti adekvatne parcele sa čistim papirima I svim ko-
munalnim priključcima potrebnim za izgradnju hala i ostalih obje-
kata namijenjenih gospodarstvu.

S obzirom svijenost moguće problematike prometa na tim dijelovi-
ma i s obzirom na to da se tu nalazi naselje čime se dodatno poveća-
va rizik od nezgoda u prometu  krenuli smo i u projektiranje dva ro-
tora sa kompletno novim prometnim rješenjem koje će mještanima 
olakšati pješačku i prometnu komunikaciju te omogućiti siguran 
prelazak opasne ceste, smanjiti brzinu vozilima koja tu prometuju, 
ali i povećati protočnost vozila. Moram naglasiti da ćemo isto tako 
intenzivno krenuti u pokretanje zone Gorica. 

iz prve rukeiz prve ruke

svijesti o važnosti prevencije. Poruka festivala glasi: „Vodite računa o 
svom tijelu, to je jedino mjesto gdje možete živjeti.“

Crveni križ
Petra Šuljić posebno je ponosna na mjesečne akcije mjerenja tlaka 
i razine šećera u krvi, koje se redovito provode u Domu kulture u 
Čavlima zahvaljujući angažiranim aktivisticama Crvenog križa. Ta-
kođer, akcije darivanja krvi bilježe sve veći odaziv građana, a broj 
donacija kontinuirano raste, što Petru iznimno veseli. Krv se ne 
može proizvesti umjetnim putem, a jedna doza spašava tri života, 
naglašava savjetnica.

U svemu što radi, Petra Šuljić ne zaboravlja ni obiteljske vrijednosti 
– majka je i supruga, a živi u obiteljskoj kući sa svojom obitelji i no-
nom , gdje njeguju međugeneracijsko zajedništvo i podršku.

Osim brige o starijima i ranjivim skupinama, Petra Šuljić veliku pa-
žnju pridaje djeci i mladima – potiče ih na uključivanje u humani-
tarne aktivnosti i volontiranje, vjerujući da kroz takvo djelovanje ne 
samo da oplemenjuju sebe, već i svoju, čineći Čavle mjestom soli-
darnosti i zajedništva.

U svemu što radi, Petra Šuljić ne zaboravlja ni obiteljske vrijednosti 
– majka je i supruga , a živi u obiteljskoj kući sa svojom obitelji i no-
nom , gdje njeguju međugeneracijsko zajedništvo i podršku, koje i 
sama obećava kroz svoj profesionalni rad.

Petra Šuljić svojim svakodnevnim djelovanjem dokazuje koliko je 
važno imati predane ljude u zajednici – ljude koji doista pružaju 
ruke onima kojima je to najpotrebnije.
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Uskrs

FRANKOPANSKI USKRS U KAŠTELU

Povodom 800. obljetnice 
napravljen šišer u obliku Kaštela 

Uskrs

Ove godine manifestacija “Fran-
kopanski Uskrs u Kaštelu” koja 
se održala na uskrsni ponedje-

ljak ima posebno značenje, jer se njome 
obilježava 400 godina od rođenja Ane 
Katarine Frankopan Zrinski te 800 godina 
grobničkog Kaštela. Za tu priliku Grobni-
čani su pripremili posebno iznenađenje. 
Njihov poznati šišer, ove godine prezenti-
ra Kaštel u svojem punom sjaju.

Atrakcija frankopanskog Uskrsa zasigur-
no je bio i „Frankopanski streličarski tur-
nir“ u organizaciji Frankopanske straže. 
Posjetitelji je u dvorištu ispred Sokolane 
dočekao srednjovjekovni ambijent, a 
mogli su uživati u demonstracijama stre-
ličarskih vještina te nadmetanjima u sred-
njovjekovnim igrama za sve uzraste. One 
najmlađe razveselilo je jahanje na poniju, 
kao i edukativna radionica o povijesti 

Frankopanske straže, koja se održala u 13 
sati u južnoj kuli Kaštela.

Od 14 sati, čitanjem frankopanskog pro-
glasa u atriju Kaštela, počeo je  svečani 
dio manifestacije. 

Gosti su mogli uživati u bogatom progra-
mu, uz umjetničku prezentaciju šišera, a 
za sve prisutne otvorila se i frankopanska 
škrinja s 400 pisanica dobrih želja. U 14:30 
Ana Katarina frankopanskom sabljom za-
rezala je  uskrsnu pletenicu i tako je za-
počela tradicionalna podjela šišera, kave 
i čaja. 

Dan je obilježio raznovrstan program za 
djecu i odrasle tijekom cijelog trajanja 
manifestacije, pa su se tako posjetitelji 
mogli okušati u zabavnim obiteljskim 
igrama poput  „Velike nagrade Franko-
panskog Uskrsa“, „Grobničkog binga“ 
– tombole na malo drugačiji način uz 

vrijedne nagrade, craft radionicama za 
mame i djecu, ali i uživati u dječjim nastu-
pima. 

Ove godine poseban dodatak manifesta-
cije je bilo i natjecanje za najljepše ukra-
šenu grobničku pisanicu, koja je osvojila i 
i vrijednu nagradu prema ocjenama fran-
kopanskog žirija. 

Kao kruna cijelom uskrsnom spektaklu 
bila je pretpremijera edukativnog igro-
kaza „Leptir Plavac i Đuro patuljak“, auto-
rice Marije Vičević, nastalog u suradnji s  
Udruga Vidov san za čistu planetu i Grob-
ničkog reza, kao pozdrav proljeću.

Za dobru zabavu pobrinula se grupa In-
triga, a za dobru ugostiteljsku i gastro po-
nudu brojne grobničke udruge i caffe bar 
Centar. Svi prilozi skupljeni od donacija 
za šišer prikupljali su se u humanitarne 
svrhe.

Ramona Zoretić

Upoznajmo udrugu  
Grobnički rez 

Grobnički rez je udruga je za kreativno promicanje znanja 
i vještina, a njihov je cilj obrazovanje i podizanje svijesti 
mladih i djece o važnosti očuvanja naše kulture, tradici-

je i baštine. Cijela je priča započela prije nekoliko godina, kada 
su predsjednica udruge, Ema Matijević, i njezina sestra Marina 
Baklaić, pokrenule platformu za online poduke naziva Škola u 
oblacima, namijenjenu djeci osnovnoškolskog i srednjoškol-
skog uzrasta. Već je iduće godine ideja išla korak dalje pa su 
preko ljeta organizirale „offline kampove“ na Platku koji je oku-
pio dramske pedagoge, učitelje i trenere gdje su prepoznale 
moguću daljnju suradnju. Kako bi sve kreativne zamisli zaživje-
le nastala je udruga Grobnički rez koja svojim radom doprinosi 
kvaliteti sadržaja koji se nudi našim najmlađim sumještanima. 
U fokusu su djeca i njihov kreativan rast i razvoj, a rad je razno-
vrstan, od manjih radionica do velikih manifestacija kao što su 
Božićna bajka u Kaštelu, SuperTikva Fest i Frankopanski Uskrs. 
U planu su i projekti popularizacije znanosti poput Kritografije 
na kojem će surađivati s OŠ Čavle te udrugom FabLab iz Zagre-
ba, a bit će  sufinanciran od strane EU kroz Europski socijalni 
fond plus te Ured za udruge Vlade RH.

Ramona Zoretić

Marina i Ema

Sudionici igrokaza s Marijom Vičević
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investicije

IVANA CVITAN POLIĆ, načelnica Općine Čavle

Obnova Doma kulture Čavle i revitalizacija 
Kaštela Grobnik – naša su misija i ponos

Tijekom posljednjih pet godina, Općina Čavle aktivno radi 
na unapređenju jedne od ključnih zgrada za društveni ži-
vot zajednice – Doma kulture Čavle. Postignut je značajan 

napredak, a najveći projekt obnove tek dolazi. Planira se najop-
sežnija investicija u novijoj povijesti ovog objekta, spremna za 
realizaciju.

Energetska obnova – novi izgled za 70. 
godišnjicu
Prije manje od pet godina, u povodu 70. obljetnice Doma kul-
ture Čavle, dovršen je projekt energetske obnove vrijedan 580 
tisuća eura. Ova investicija uključivala je postavljanje novog 
krova, fasade, aluminijske stolarije, LED rasvjete i modernu to-
plinsku izolaciju, čime je zgrada postala energetski učinkovitija. 
Potrošnja energije smanjena je za 70 %, a objekt sada pripada 
energetskom razredu B.

Projekt je financiran europskim sredstvima uz doprinos općin-
skog proračuna od 35 % (200 tisuća eura). Obnovljeno je 2.280 
m² fasade, zamijenjeno 1.350 m² krova, ugrađeno 78 aluminij-
skih prozora i vrata te preko 300 LED rasvjetnih tijela. Time je 
osim energetske učinkovitosti, središte mjesta dobilo moderniji 
vizualni identitet.

Modernizacija sustava grijanja
Nakon energetske obnove, ulaganje je nastavljeno moderniza-
cijom sustava grijanja. Investicija od 180 tisuća eura omogućila 
je potpunu rekonstrukciju kotlovnice, prijelaz na plinsko grija-
nje te ugradnju sustava ventilokonvektora. Time je objekt pri-
premljen za daljnje proširenje sustava na hlađenje i ventilaciju, 
što ga čini prikladnijim za razne manifestacije tijekom godine. 

Novi sustav zamijenio je stari koji je služio 40 godina, osigurava-
jući udobnost svim korisnicima.

Rekonstrukciju unutarnjih prostora 
Ovaj projekt predstavlja vrhunac višegodišnjeg planiranja i rada. 
U protekle dvije godine izrađena je projektna dokumentacija, 
osigurana sredstva i pripremljena prijava za financiranje sveo-
buhvatne obnove kroz europske programe.

Plan uključuje rekonstrukciju unutrašnjih prostora, postavljanje 
liftova i rampi za osobe s invaliditetom, uređenje novih uredskih 
prostora i potpunu modernizaciju pozornice s pratećom opre-
mom. Također će se postaviti solarna elektrana i toplinska pum-
pa za dodatnu energetsku održivost.

Ovim projektom unaprijedit će se uvjeti za održavanje društve-
nih događanja, kvalitetu rada općinskih službi i opći standard 
zajednice.

Jer Dom kulture je više od građevine, on je srce naše zajednice, a 
cilj je dobiti moderan, funkcionalan i održiv prostor koji će služiti 
generacijama koje dolaze. 

Kaštel Grobnik – očuvanje povijesti i 
budućnost
U posljednjih pet godina u Kaštel Grobnik uloženo je više od 
milijun eura, od čega je 80 % osigurano putem županijskih, na-
cionalnih i europskih natječaja. Najprije je sanirana međukatna 
konstrukcija, a zatim su obnovljeni kule, vidikovci i sokolana. 
Južna kula je modernizirana, dok je u sjevernoj otvoren Interpre-
tacijski centar s multimedijalnim sadržajem i virtualnom stvar-
nošću.

platak investicije

Galerija suvremene umjetnosti također je obnovljena i opre-
mljena, uz uvođenje sustava grijanja i hlađenja. Prostor je prila-
gođen za čuvanje umjetnina i rad kulturnih udruga. Kroz projek-
te poput “Povežimo se baštinom” stvoren je inovativan pristup 
očuvanju baštine.

Planovi za ovu godinu uključuju završetak sanitarija, uređenje 
bedema i rješenje odvodnje vode, što će omogućiti daljnje obo-
gaćivanje turističke i kulturne ponude.

Osim velikih ulaganja u Dom kulture Čavle i Ka-
štel Grobnik, Općina je posvetila značajnu pažnju 
održavanju, opremanju i osuvremenjivanju svih 
društvenih prostora na svom području. U posljed-
njem mandatu dovršena je kompletna obnova či-
taonice u Cerniku, vrijedna oko 200 tisuća eura. 
Obnova je obuhvatila zamjenu krova, energetsku 
obnovu (fasada i stolarija), uređenje sanitarija na 
katu te kompletno uređenje i opremanje glavne 
sale. Preostaje još ove godine uređenje pomoć-
nih prostorija te uređenje okoliša.

Uređena je i opremljena novim namještajem čita-
onica u Grobniku, a pri kraju su i projekti uređe-
nja zgrade na Krenovcu te prenamjene i uređenja 
Čebuharove kuće, gdje bi – nakon preseljenja 
općinske uprave – uskoro trebali započeti radovi.

Osuvremenjivanje svih društvenih prostora

Naime, planirani zahvati u ovoj godini preduvjet su stvaranju 
funkcionalnog prostora za ugostiteljsku ponudu što će dodatno 
obogatiti kulturno-zabavni sadržaj. 

Zajednički cilj
Ulaganja u Dom kulture Čavle i Kaštel Grobnik nisu samo ob-
nova zgrada – to je ulaganje u ljude, zajednicu i razvoj lokalnog 
turizma. Ovi projekti ojačat će društveni život, očuvati kulturnu 
baštinu i unaprijediti kvalitetu života za buduće generacije.
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ukratko

POKLON BONOVI ZA UMIROVLJENIKE

Sredinom travnja, ususret Uskrsu, Općina Čavle svim umirovlje-
nicima koji navršavaju 70 godina do 30. travnja 2025. godine 
podijelila je poklon bonove u vrijednosti od 30 eura koji su se 
mogli iskoristiti u bilo kojoj trgovini Krk.

USPJEŠNO DARIVANJE KRVI

Dana 5. travnja održala se još jedna akcija darivanja krvi u Ča-
vlima. Odličan odaziv obilježio je i ovoga puta akciju u Domu 
kulture. Naime, krv je darovalo 48 darivatelja. Među njima krv 
su prvi put dale dvije mlade žene- Martina Linić i Karla Klasić 
pa im ovim putem čestitamo ulazak u zajednicu dobrovoljnih 
darivatelja krvi. Inače, zanimljivo je da je Karlin tata krv dao čak 
125 puta, a majka više od 30 puta.

OBILJEŽEN DAN ZDRAVLJA

Na Svjetski dan zdravlja 7. travnja u Domu kulture u Čavlima 
održano je mjerenje tlaka i šećera u krvi te savjetovanje o pravil-
noj prehrani i  tjelesnoj aktivnosti te promicanje zdravih život-
nih navika, bolje brige o vlastitom zdravlju i prevencije vodećih 
nezaraznih bolesti.  

PREVENTIVNI ZDRAVSTVENI PREGLEDI

Općina Čavle nastavila je sufinanciranje preventivnih zdravstve-
nih pregleda za sve svoje mještane i u 2025. godini. Ova mjera, 
koja ima za cilj poboljšanje zdravstvene zaštite i podizanje svi-
jesti o važnosti prevencije, omogućit će svim stanovnicima op-
ćine pristup ključnim preventivnim pregledima uz financijsku 
podršku općine.

Za ovu svrhu u proračunu Općine Čavle osigurano je 24 tisuće 
eura, a mještani će za ove usluge plaćati participaciju, koja se 
razlikuje ovisno o cijeni pregleda. Iznos participacije kreće se od 
petnaest do osamdeset eura za kompletan kardiološki pregled.

U 2025. godini mještanima općine Čavle bit će na raspolaga-
nju sljedeći preventivni pregledi: ginekološki pregled, za koji je 
cijena participacije četrdeset eura; kardiološki pregled koji uk-
ljučuje pregled kardiologa, UTZ srca, EKG (cijena participacije 
80 eura); mamografija (cijena participacije dvadeset eura); UTZ 
dojke (dvadeset eura); dopler vena (dvadeset eura); dopler arte-
rija (dvadeset eura); dopler vrata (dvadeset eura); UTZ abdome-
na (dvadeset eura); UTZ za trudnice 3D/4D (nema participacije); 
ortopedski pregled (dvadeset eura); sportski pregledi (samo za 
klubove), za koji je cijena participacije petnaest eura.

– Zdravlje naših mještana je prioritet, a prevencija je ključna u 
očuvanju zdravlja i smanjenju rizika od ozbiljnih bolesti. Sretni 

smo što možemo nastaviti sufinancirati preglede i omogućiti 
našim sugrađanima pristup kvalitetnim zdravstvenim usluga-
ma uz povoljne uvjete, rekla je načelnica Općine Čavle Ivana 
Cvitan Polić te dodala kako je u prošloj godini preko ove mjere 
sufinancirano čak 1.018 pregleda, što dovoljno govori o važ-
nosti nastavka ovog programa.

Program je otvoren za sve mještane, a pravo na pregled ostva-
ruje se uz liječničku potvrdu ili uputnicu. Pregledi se provode 
u suradnji s privatnim zdravstvenim ustanovama na području 
grada Rijeke. Za više informacija o uvjetima i postupku prijave, 
mještani se mogu obratiti Općini Čavle ili posjetiti službenu 
web-stranicu. 

projekti

OPĆINA ČAVLE PREPOZNAJE VAŽNOST SPORTA, REKREACIJE I DRUŠTVENOG ŽIVOTA

Kontinuirano ulaganje u sportsku 
infrastrukturu, dječja igrališta i udruge

Općina Čavle kontinuirano ulaže u 
sportsku infrastrukturu i uređe-
nje dječjih igrališta, prepoznajući 

važnost sporta i rekreacije u razvoju djece 
i mladih. Kroz niz projekata, poboljšana 
su postojeća igrališta te su osigurani bolji 
uvjeti za sportske aktivnosti na više loka-
cija. Na području čavjanske općine djelu-
je više od dvadeset sportskih udruga, od 
atletike, nogometa, odbojke, do karatea, 
boćanja, biciklizma, skijanja, pa čak i je-
drenja. Općina Čavle svojim udrugama 
pomaže i financijski, pa je tako ove godi-
ne za tu namjenu izdvojeno 20 posto pro-
računskih sredstava više nego lani, točnije 
163 tisuće eura.

Uređenje vrtićkog 
igrališta
Cvitan Polić podsjeća kako je poseban 
naglasak stavljen i na uređenje vanjskog 
igrališta Dječjeg vrtića Čavlić, pa je tako 
krajem prošle godine obnovljen dio tog 
igrališta. Radove je izvodila tvrtka Tome 
d.o.o. iz Omišlja, ukupna vrijednost pro-
jekta iznosila je 65.200 eura, a Središnji 
državni ured za demografiju i mlade sufi-
nancirao je projekt s 29.600 eura. Postav-

ljena je nova gumirana podloga na povr-
šini od 300 m2, zasađena su nova stabla 
za dodatni hlad te su izgrađeni potporni 
zidovi i zaštitna ograda.

Za ovu godinu pripremljeni su novi pro-
jekti, među kojima čavjanska načelnica 
Cvitan Polić ističe uređenje dječjeg igra-
lišta ispred vrtićke podružnice Petešić, 
vrijedno oko šezdeset tisuća eura.

– Podružnica Petešić u protekle dvije go-
dine je gotovo u potpunosti adaptirana. 
Napravljena je adaptacija unutrašnjosti 
sa svim instalacijama, novim podnim 
oblogama, novim sanitarijama i sanaci-
jom svih zidova. Prošle godine napravljen 
je novi krov na zgradi te je nabavljena i 
sva nova opreme, namještaj i didaktička 
oprema, za tri vrtićke skupine, kuhinju, 
zbornicu i zajedničke prostorije. U ovoj 

Obnovljeno igralište Jama

Obnovljeno igralište Dječjeg vrtića Čavlić
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projekti

Obnovljena dječja igrališta
Nedavno su obnovljena dječja igrališta u naseljima Grobnik, 
Mavrinci (Bajta), Žeželovo Selo, Cipica – Gaj i Cernik. Komunal-
no društvo Čavle obavilo je radove nabave i zamjene igrala, 
postavljajući nova moderna igrala i sigurne podloge, kako bi 
djeca imala kvalitetan i siguran prostor za igru.

– Na dječjem igralištu Žeželovo Selo po-
stavljene su nove ljuljačke i njihalice, dok 
je igralište u Cerniku bogatije za kombini-
rano igralo s visećim mostom, ljuljačkama 
i vrtuljcima. Cipica – Gaj također je dobilo 
novo kombinirano igralo koje će dodatno 

Dvorane Mavrinci i 
Hrastenica
Velika ulaganja usmjerena su i prema 
sportskoj dvorani u Mavrincima, gdje je 
tijekom protekle godine konačno riješen 
problem prokišnjavanja zamjenom kro-
va. Također su obnovljeni tuševi u svlači-
onicama, postavljena je nova keramika i 
sanitarna oprema. Ove godine planirana 
je daljnja obnova, koja uključuje kom-
pletnu sanaciju parketa i ličenje zidova.

– Podsjećamo da je dvorana otvorena 
2009. godine, od kada je postala ključni 

centar sportskih aktivnosti u općini. Sva-
kodnevno je koristi stotine djece i mla-
dih, čiji se broj od otvorenja dvorane do 
danas znatno povećao. Zahvaljujući ovoj 
infrastrukturi, djeca u Čavlima danas ima-
ju priliku birati sport kojim se žele baviti, 
ali i uživati u brojnim sportskim događaji-
ma koji se tamo organiziraju. Posljednjih 
godina svi naši klubovi postižu i zapa-
žene sportske rezultate te prelaze u više 
lige natjecanja na što smo jako ponosni. 
Kako bi te uvjete još podigli na višu razi-
nu, posljednje dvije godine uređujemo i 
opremamo malu fitnes dvoranu koju be-
splatno mogu koristiti svi naši korisnici, tj. 
klubovi, kaže Cvitan Polić.

Ove godine Općina Čavle izradila je i pro-
jekt novog krova za Boćarsku dvoranu 
Hrastenica, kao i projekt nove unutarnje 
rasvjete za borilište. »Ovaj projekt pripre-
mili smo za prijavu na natječaj Agencije 
za plaćanja u poljoprivredi. Iz proračun-
skih sredstava planiramo uređenje posto-
jećeg ugostiteljskog objekta uz boćarsku 
dvoranu, kao i fasade. Na ulaganja u bo-
ćarski sport nas obvezuju izvrsni rezultati 
zbog kojih se u našim vitrinama nalaze 
svjetska i europska zlata boćarica, koje su 
naše mjesto promovirale diljem svijeta u 
najboljem mogućem svjetlu, kaže Cvitan 
Polić.

riodu. Cvitan Polić podsjeća koliko je do-
bro prihvaćeno uređenje igrališta Jama u 
samom centru mjesta Čavle, obnovljeno 
i uređeno 2021. godine. Od tada je Jama 
odredište mještana svakog dana, što je 
cilj i s Bajtom i s Hrastenicom.

– Općina Čavle nastavit će ulagati u 
sportsku i rekreacijsku infrastrukturu s 
ciljem poboljšanja kvalitete života svojih 
stanovnika. Projekti koji su već realizirani, 
kao i oni koji su u pripremi, omogućit će 
bolju dostupnost sportskih i rekreacij-
skih sadržaja za sve generacije. Samo ću 
spomenuti vježbe koje sufinanciramo za 
umirovljenike kao prevenciju padova, 
osteoporoze i kroničnih oboljenja te fi-
zičke aktivnosti putem programa u Klubu 
umirovljenika. Ova ulaganja nisu samo s 
ciljem poboljšanja postojećih uvjeta, već 
i ulaganja u budućnost svih, a posebno 
mladih, njihov fizički razvoj, mentalno 
zdravlje te aktivan način života, zaklju-
čuje načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan 
Polić.

obogatiti dječju igru i potaknuti njihovu 
fizičku aktivnost. Nova kombinirana igra-
la dobila su i dječja igrališta Gomanca u 
Gradu Grobniku te Bajta u Mavrincima, a 
njihovu nabavku sufinancirala je Primor-
sko-goranska županija. Na svim igrališti-
ma postavljene su gumene podloge koje 
osiguravaju dodatnu sigurnost pri igri, 
kaže načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan 
Polić te dodaje kako ukupna vrijednost 
postavljenih igrala i radova iznosi više od 
80 tisuća eura. Radove je financirala Opći-
na Čavle, uz sufinanciranje putem natje-
čaja PGŽ-a.

Dječja igrališta sigurno mjesto za igru

projekti

– Proteklih nekoliko godina uložena su 
značajna sredstva i u obnovu nogomet-
nog stadiona. Kompletno je obnovljen 
sportski objekt u Mavrincima, a trenut-
no se čeka postavljanje novih reflektora. 
Prošle godine izvedena je obnova fasa-
de, zamjena unutarnje i vanjske stolarije, 
uređenje svlačionica i postavljanje novih 
klupa za igrače. Nabavljen je novi digital-
ni semafor, dodatne sjedalice na tribina-
ma, uređeno je malo pomoćno igralište 
s umjetnom travom pod tribinama, a na 
susjednom objektu koji služi za ugosti-
teljsku namjenu napravljen i novi krov. 
Sva ova ulaganja omogućit će kvalitetnije 
uvjete treniranja svim uzrastima, što će 
dugoročno pridonijeti razvoju sporta u 
općini, ističe Cvitan Polić.

Vanjska igrališta
Krenuli su i radovi na izradi fasada objek-
ta koji koriste skijaši iz kluba TSK Rijeka 
Čavle, a za koji je Općina Čavle lani napra-
vila novi krov i zamijenila stolariju.

– Ovaj sport i neophodni sadržaji za tre-
ning njihovih sportaša komplementarni 
su s ponudom našeg Sportsko-rekreacij-
skog centra Platak, pa je tako prošle go-
dine zahvaljujući Županiji uređena i staza 
za trening skijaškog trčanja, koja se nalazi 
u neposrednoj blizini akumulacijskog je-
zera. A da bi djeca mogla odlaziti na tre-
ninge na Platak, ali i diljem Gorskog kota-
ra, pomogli smo im i u nabavci kombija, 
kaže Cvitan Polić.

Nadalje, dodaje, kako su vanjska igrališta 
mjesta okupljanja većeg broja ljudi, upra-
vo ona će biti u fokusu u narednom pe-

Ulaganja u sportsku 
infrastrukturu
Općina Čavle naručila je projekt sport-
skog igrališta na Hrastenici, koji će usko-
ro biti predan za građevinsku dozvolu. 
Postojeće igralište dobit će novu gumi-
ranu podlogu, ogradu i malu montažnu 
tribinu te rasvjetu i videonadzor. Igralište 
će imati dimenzije za mali nogomet, a 
bočno će biti postavljena i dva koša za 
košarku. Osim toga, kaže Cvitan Polić, 
izrađen je i projekt novog nogometnog 
igrališta za NK Grobničan u Mavrincima. 
Projekt predviđa izgradnju novog terena 
s umjetnom travom, ali i uređenje spre-
mišta za strojeve, sanaciju postojećih 
zidova. Ukupna vrijednost projekta je 
procijenjena na 1,5 milijuna eura. Javno 
nadmetanje za izvođenje radova je u tije-

godini napravit ćemo još i novu fasadu, 
i nadamo se ovo igralište, čime bi zavr-
šili sve planirane radove u ovom objektu 
na sreću šezdesetak mališana i njihovih 
odgojitelja i roditelja. Projekt nabavke 
opreme sufinancirala je Agencija za pla-
ćanje u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom 
razvoju u iznosu od 31.226,81 euro, ističe 
Cvitan Polić.

Planira se i druga faza uređenja sportskih 
terena, koja uključuje preuređenje sadaš-
njeg ‘’pomoćnog igrališta’’ u polivalentno 
igralište s gumiranom podlogom i tartan 
stazom, čime će se osigurati kvalitetni 
uvjeti za atletičare i rekreativce, ali i za 
većinu sportskih klubova, za treninge na 
otvorenom korisnicima susjedne dvo-
rane u Mavrincima. Također je, navodi 
Cvitan Polić, planirana obnova sportskog 

ku, a novi teren bit će spreman za korište-
nje u nadolazećoj sportskoj sezoni.

dijela igrališta Bajta u Mavrincima, gdje je 
predviđeno postavljanje nove antistres 
podloge na malo košarkaško igralište, 
montaža metalne ograde i postavljanje 
jednog stola za stolni tenis, što će, smatra, 
dodatno potaknuti građane svih uzrasta 
na bavljenje sportom. Projekt je kandidi-
ran na natječaj Središnjeg državnog ure-
da za demografiju i mlade.

Kreće obnova terena NK Grobničan
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udruge

JAČANJE CIVILNOG DRUŠTVA, SPORTA I KULTURE

Udrugama iz općinskog proračuna 
329 tisuća eura

Općina Čavle i ove godine nastavlja s podrškom lokalnim 
udrugama, izdvojivši značajna sredstva za njihove pro-
grame i aktivnosti. Iz proračuna za 2025. godinu finan-

cirat će se rad i projekti čak 36 udruga s područja općine, što 
predstavlja značajno ulaganje u sport, kulturu i civilno društvo.

Ukupno će čavjanske udruge iz ovogodišnjeg proračuna dobiti 
329 tisuća eura. Najveći dio sredstava, 163 tisuće eura, dodije-
ljen je sportskim udrugama, kojih je u općini najviše – čak 22. 
Ove udruge postižu izvanredne sportske rezultate na nacional-
noj, europskoj i svjetskoj razini, a uz to svakodnevno rade s više 
stotina djece i mladih, promovirajući zdrav život i sportsku kul-
turu.

Proračun za udruge povećan je za 20 posto u odnosu na pret-
hodnu godinu, a uz to su osigurana i značajna ulaganja u sport-
sku infrastrukturu. Među planiranim projektima istaknuti su 
sanacija parketa u sportskoj dvorani Mavrinci te projekt izgrad-
nje novog travnjaka NK Grobničan, procijenjene vrijednosti 1,5 
milijuna eura.

Civilne udruge također su dobile povećanje sredstava od 20 po-
sto u odnosu na prošlu godinu. Ukupno pet udruga financirat će 
se iz proračuna s 42 tisuće eura, pri čemu najveći dio sredstava 

odlazi Udruzi umirovljenika Čavle za njihove aktivnosti – rad Klu-
ba umirovljenika Čavle te Društvu Naša djeca Čavle, koje organi-
zira brojne aktivnosti za najmlađe.

Iz Općine Čavle podsjećaju kako se znatna sredstva ulažu i u 
nabavku i podjelu darova uoči Božića za predškolarce i učenike 
nižih razreda osnovne škole. Udruge u kulturi ove godine imaju 
poseban razlog za zadovoljstvo, jer je njihov proračun povećan 
za 50 posto u odnosu na prošlu godinu te sada iznosi 124 tisuće 
eura.

– Ovo značajno povećanje rezultat je brojnih kulturnih, zabavnih 
i tradicijskih manifestacija koje se u općini provode putem Turi-
stičke zajednice Općine Čavle i lokalnih kulturnih udruga.

Prema prijavljenim programima, tijekom 2025. godine održat 
će se više od trideset umjetničkih, zabavnih i tradicijskih doga-
đanja, koja će obogatiti društveni život Čavjana, a vesele nas i 
dobre vijesti iz Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine, čije je 
programe i ove godine prepoznalo MInistarstvo kulture Repu-
blike Hrvatske.

Općina Čavle time potvrđuje svoju predanost jačanju civilnog 
društva, sporta i kulture, osiguravajući uvjete za daljnji razvoj i 
napredak lokalnih udruga, kažu u općini Čavle.

komunalne teme

UVEDEN SUSTAV NAPLATE PARKIRALIŠTA, PRVA DVA SATA BESPLATNA 

Cilj je postignut, na parkiralištima 
je uveden red

Komunalno društvo Čavle s na-
platom parkirališta na području 
općine Čavle počelo je 1. ožujka 
2025. godine. 

Sve dodatne informacije korisni-
ci parkirališta mogu dobiti na na 
broju telefona 051/545-313 ili na:  
kd.cavle.parking@gmail.com.

 Zona naplate parkiranja

 Prva dva sata gratis, cilj uvođenje reda

Sa željom za uvođenjem reda u cen-
tru Čavala, Općina Čavle donijele 
je odluku o naplati parkirališta.  

Projekt je zaživio 1. ožujka s ciljem oslo-
bađanja centra od automobila koji su ne-
rijetki ostavljali na parkiralištima tijekom 
cijelog dana pa je mještanima često bilo 
nemoguće pronaći slobodno parkirno 
mjesto za obavljanje osnovnih potreba. S 
ciljem uvođenja reda uvedena je naplata, 
prva dva sata su besplatna, a istekom tog 
vremena sat parkiranja se naplaćuje je-
dan euro za sat vremena, uz mogućnost 
kupnje dnevne karte po cijeni od deset 
eura. Naplata se obavlja radnim danima 
u vremenu od 7 do 18 sati, a subotom od 
7 do 14 sati, dok se neradnim danima i 
blagdanima ne naplaćuje. Parkiranje se 
može platiti SMS-om, mobilnom aplika-
cijom, karticama, a gotovinski na kiosku 
iNovine u centru mjesta. Kontrolu obavlja 
djelatnik KD-a Čavle.

Ovu odluku o naplati parkiranja Općin-
sko vijeće Općine Čavle donijelo je zbog 
učestalih pritužbi lokalnog stanovništva 
koji prilikom obavljanja svakodnevnih 
životnih potreba, kao što su odlazak u 
ljekarnu, kod liječnika, u poštu, trgovinu, 
vrtić, školu, nisu mogli pronaći parkirališ-
no mjesto u centru općine.

Naime, praćenjem situacije na parkira-
lištima, primijećeno je da svakodnevno 
veliki broj vozača koji ne stanuje na po-
dručju općine parkira svoje automobile 
na parkirališnim lokacijama u središtu Ča-
vala i nakon toga presjedaju na autobuse, 
točnije linijske autobuse ili organizirane 
autobuse tvrtki u kojima rade, s kojima 
odlaze na posao u različite dijelove Pri-
morsko-goranske županije.

Posljedica toga je bila da se postojeći par-
kirališni kapaciteti vrlo brzo, odnosno već 
u jutarnjim satima popune i tako popu-
njeni ostaju do poslijepodnevnih sati. To 
je onemogućavalo parkiranje lokalnog 
stanovništva, pa su automobile bili pri-
morani bili ostavljati na cesti, nogostupu, 
autobusnom stajalištu i slično.

Prema odluci o javnim parkiralištima na 
području općine Čavle, usvojenoj krajem 
prosinca prošle godine na sjednici Op-
ćinskog vijeća, određena je zonu naplate 
i u nju je ušao prostor oko Doma kulture, 
dječjeg vrtića, škole i ambulante. Za po-

trebe zaposlenih u tvrtkama ili ustanova-
ma u centru Čavala uvedena je mjesečna 
i godišnja parkirna karta i to po cijeni od 
pet eura za mjesečnu i trideset eura za go-
dišnju koja se može kupiti u prostorima 
KD Čavle Podčudnič 109, 51219, Čavle ili 
slanjem zahtjeva koji se može pronaći na 
web stranici Komunalnog društva Čavle. 

Dodatno je Općinsko vijeće izglasalo mo-
gućnost da povlaštenu kartu mogu kupiti 
i mještani koji žive u strogom centru (koji 
je označen kao zona naplate), a koji žele 
pored vlastitog parkirnog mjesta imati 
i dodatno na javnom parkiralištu. U tom 
slučaju cijena iznosi 60 eura godišnje. 

Nakon dva mjeseca od uvođenja naplate 
parkirališta, načelnica Ivana Cvitan Polić 
ističe da je postignut cilj. Parkiralište služi 
stanovnicima općine i besplatno je prva 
dva sata od dolaska na parkirališno mje-
sto. Za prva dva sata besplatnog parki-
ranja nije potrebno uzimati karticu nego 
jednostavno zapamtiti vrijeme dolaska, a 
ako nakon toga korisnik treba produljiti 
parking, dovoljno je kupiti kartu na jedan 
od ponuđenih načina.
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ekologija

DAN PLANETE ZEMLJE 

Uspjela još jedna Zelena čistka  

Općina Čavle je i ove godine u povodu skorog obilježa-
vanja Dana planeta Zemlje organizirala tradicionalnu 
ekološku akciju čišćenja okoliša Zelena čistka koja se 

održala u subotu 12. travnja 2025. godine, a okupila je više od 
150 sudionika, uglavnom mještana i to svih dobnih skupina, od 
umirovljenika, odraslih, mladih do djece. Akciji su se odazvali 
pojedinci, udruge i sportski klubovi. Među volonterima pri-
mjetili smo lovce, dondolaše, vatrogasce, branitelje, čavjanske 
osnovnoškolce i njihove učitelje, srednjoškolce te među njima 
stipendiste Općine Čavle, zatim odbojkašice i odgojkaše Grob-
ničana, boćare Zastrenica i Krenovca, članove Taekwondo kluba 
Grobnik Čavle, kao i članove čavjanskog Općinskog vijeća i poli-
tičkih stranaka SDP i HDZ. 

Započelo je u 8:30 sati okupljanjem sudionika na Trgu hrvat-
skih branitelja gdje su svakom sudioniku podijeljene kvalitetne 
zaštitne radne rukavice, vreće za smeće i boca vode za piće te 
krafne.

Nakon kraćeg dogovora i podjele zadataka krenulo se na  lo-
kacije. Čistio se širi prostor oko osnovne škole i vrtića, nekoliko 
lokacija na području ispod Kamenjaka, nekoliko divljih deponija 
na području naselja Zastenice, jedan dio šetnice Put Mlikarice 
od Baćine, Kalići u Kosorcima (Kalina, Brest i Stara Šterna), divlji 
deponiji u blizini trgovačkog centra Metro te u dolcu Matijan u 
Kosorcima, potez u cestu od centra Čavli prema Kukuljanovu i 
uz cestu od Zastenica prema Podhumu.

Prošle godine, u travnju 2024. godine akcija čišćenja zbog loših 
vremenskih prilika nije održana pa je ove godine bilo više posla 
za volontere, a pretpostavlja se da je prikupljena i rekordna ko-
ličina otpada.

Nakon završene akcije čišćenja svi okupljeni volonteri počašćeni 
su ručkom kojeg je skuhala udruga Palentar uz pomoć čavjan-
skih umirovljenika. 

ekologija

„Zahvaljujem od srca svima koji su se i ovoga puta odazvali 
našem pozivu da zajedno učinimo dobro djelo i očistimo našu 
općinu od otpada. Kao što smo mogli vidjeti i dalje veliki broj 
automobilskih guma i dijelova automobila te namještaja, gra-
đevinskog otpada, bijele tehnike, televizora i sličnog otpada 
završava u prirodi. Apeliram na sve da to više ne čine. S druge 

strane ovo je bila prilika da još jednom iznova budem ponosna 
sam na ovaj kraj, jer ovo je još jedno događanje koje simbolizira 
zajedništvo, volonterstvo, brigu o okolišu i ljubav za ovaj kraj. 
To je naša Čavja, naši dobri ljudi koji čine identitet ovog kraja 
po kome smo poznati diljem Lijepe naše, ali i šire. Hvala im na 
tome.“, poručila je načelnica Ivana Cvitan Polić. 
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SVE ŠTO (NI)STE ZNALI O KD ČAVLE: 21 GODINA ZA BOLJI ŽIVOT MJEŠTANA 

Dario Švrljuga:  
“Svakodnevni rad nam daje snažan osjećaj svrhe”

U gotovo svakom segmentu svakod-
nevice mještana naše općine u po-
zadini djeluje Komunalno društvo 

Čavle. S 21 godinom djelovanja i širokim 
spektrom usluga, KD Čavle postalo je ne-
izostavan dio lokalne zajednice. Na čelu tog 
pogona nalazi se direktor Dario Švrljuga, 
koji s timom od 14 zaposlenika svakod-
nevno brine o funkcionalnosti i uređenosti 
javnog prostora. U razgovoru s njim saznali 
smo više o novitetima u našem kraju, ali i o 
tome kako izgleda njihova svakodnevica, s 
kojim se izazovima suočavaju te koliko je 
važna suradnja s mještanima.

Za početak – koje sve komunalne djelat-
nosti KD Čavle pokriva?

KD Čavle je ušlo u 21. godinu postojanja, a 
pokriva održavanje javnih zelenih površi-
na, autobusnih čekaonica, dječjih igrališta, 
prometne signalizacije i oborinske odvod-
nje, pogrebne usluge, upravljanje mjesnim 
grobljima, asfaltiranje manjih udarnih jama, 
pometanje javnih površina, posuđivanje 
medicinskih pomagala, naplatu parkinga te 
ostale poslove po nalogu Općine Čavle.

Koliko ljudi radi u KD Čavle i kako izgleda 
vaša svakodnevica? Koliko je to zahtje-
van posao?

U društvu je trenutačno zaposleno 14 
djelatnika, a fluktuacija ovisi o količini se-
zonskih poslova, kada smo najaktivniji. Za-
htjevnost poslova ovisi o radnom mjestu, a 
uključuje i fizičku i mentalnu aktivnost.

Jedna od najvidljivijih aktivnosti je odr-
žavanje zelenih površina. Što sve to kon-
kretno uključuje?

Održavanje javnih zelenih površina uključu-
je košnju trave, krčenje raslinja, orezivanje 
živica, održavanje cvjetnih gredica, vaza i 
staza, orezivanje stabala te sve ostale po-
slove vezane uz održavanje raslinja i neraz-
vrstanih cesta i puteva. S ciljem stvaranja 
ugodnijeg i zdravijeg okruženja za sve mje-
štane, napravljen je godišnji program kojim 
svake godine dodajemo nove zelene povr-
šine i povećavamo učestalost održavanja 
postojećih, te se trudimo da javne površine 
budu što uređenije, čišće i dostupnije mje-
štanima.  

Brinete i o čistoći javnih površina, pra-
znite koševe, čistite autobusne stanice... 
Koliko surađujete s građanima u tom se-
gmentu?

Vidimo da je svijest mještana o čistoći jav-
nih površina sve veća. Ponosni smo jer vi-
dimo koliko je našim mještanima čistoća 
važna. Postavljeni su dodatni koševi za ot-
pad na javnim površinama, a mještani su se 
odmah tome prilagodili.

Skupljate i glomazni otpad, krpate rupe 
na asfaltima – to su sve ‘nevidljive’, ali 
vrlo važne stvari. Koji su tu najveći iza-
zovi?

Skupljanje glomaznog otpada regulirano je 
s Čistoćom Rijeka, gdje svaki mještanin ima 
pravo jednom godišnje na odvoz dva kubi-

ka glomaznog otpada, a mi skupljamo ot-
pad koji je nepropisno odložen kako bismo 
spriječili gomilanje i stvaranje deponija na 
javnim površinama. Obavljamo i asfaltiranje 
manjih udarnih jama, odnosno manjih rupa 
na cestama, kako ne bi dolazilo do ošteće-
nja imovine i nezgoda na području općine. 
Moram naglasiti da se ovdje radi o nerazvr-
stanim cestama te da državne i županijske 
ceste ne spadaju u naše održavanje.

KD Čavle upravlja i grobljima. Možete li 
ukratko objasniti što sve to podrazumi-
jeva?

Upravljanje grobljima podrazumijeva 
donošenje plana rasporeda i korištenja 
grobnih mjesta za svako groblje posebno, 
postupak dodjele grobnog mjesta prema 
zahtjevu korisnika i potrebi za ukop, dono-
šenje, izdavanje i dostavu rješenja o kori-
štenju grobnog mjesta u skladu s važećim 
zakonskim propisima, vođenje grobnog 
očevidnika i registra umrlih osoba za svako 
pojedino grobno mjesto, usklađivanje i ažu-
riranje svih akata Uprave groblja s važećim 
zakonskim i podzakonskim propisima te 
izdavanje odobrenja za izgradnju ili rekon-
strukciju grobnih mjesta.

KD Čavle obavlja i pogrebnu djelatnost, što 
znači da pružamo usluge kompletne sa-
hrane, od preuzimanja pokojnika s mjesta 
smrti, odabira pogrebne opreme (lijes i sl.), 
objavljivanja osmrtnica u Novom listu, or-
ganizacije pogreba pa sve do ukopa u grob-
no mjesto. Naša je želja omogućiti mješta-
nima kompletnu uslugu na jednom mjestu 
kako bismo im u tim teškim trenucima što 
više olakšali organizaciju pogreba.

Od 1. ožujka krenula je naplata parkira-
nja u središtu Čavala. Kako zasad funkci-
onira taj sustav i jeste li zadovoljni pro-
vedbom?

Rekao bih da je to trenutačno jedan od 
izazova. Kao i u svakom poslu, potrebno je 
neko vrijeme da se stvari poslože – da se 
mi prilagodimo, ali i da se mještani naviknu 
na novosti. Moram reći da smo krenuli jako 
dobro, sve ide u pozitivnom smjeru. Glavni 
cilj nam je bio osigurati dovoljno parkirnih 
mjesta, što smo uspješno i ostvarili.

Kako su građani reagirali? Tko sve mora 
plaćati, po kojim cijenama i u kojem vre-
menu?

Prilikom svake promjene u početku bude 

svakakvih reakcija, no kad je sve krenulo, u 
vrlo kratkom vremenu dosta toga se stabili-
ziralo i vidimo da su mještani jako zadovolj-
ni. Prva dva sata su besplatna za sve, a na-
kon toga sat parkiranja iznosi 1,00 €. Postoje 
i povlaštene parkirne karte koje mogu isho-
diti svi zaposlenici tvrtki koje rade u krugu 
centra Čavala, kao i mještani koji tamo žive. 
U toj zoni propisane su adrese objekata koji 
u to spadaju, a mještani nam se mogu obra-
titi za dodatne informacije. Cijena mjesečne 
povlaštene parkirne karte je 5,00 €. Za za-
poslene u tvrtkama u centru cijena godiš-
nje karte je 30,00 €, a za mještane koji žive u 
centru godišnja karta iznosi 60,00 €.

Zašto se uopće uvelo naplatu i koji je du-
goročni cilj?

Jedini razlog za naplatu parkiranja bio je 
rasterećenje parkinga. Praćenjem situacije 
na parkiralištima primijećeno je da veliki 
broj vozača ostavlja svoje vozilo na našim 
parkiralištima te odlazi autobusom ili nekim 
drugim organiziranim prijevozom na posao 
izvan naše općine. To je opteretilo naša par-
kirališta i naši mještani nisu mogli obavljati 
osnovne životne potrebe. Sada vidimo kako 
je to bilo odlično rješenje – s dva sata be-
splatnog parkiranja svi korisnici parkinga 
mogu obaviti osnovne potrebe bez brige o 
tome hoće li naći mjesto za parkiranje.

Što biste rekli da je najveći izazov u ko-
munalnom sektoru?

Svaki naš posao, ako ga želimo obavljati 
svjesno, odgovorno i pravilno, sam po sebi 

je izazov. Raznovrsnost djelatnosti, dinami-
ka i količina posla prema sezonama, rad u 
manjim i većim timovima – sve je to, jedno 
po jedno, mali izazov. 

Koliko vam znači podrška Općine i lokal-
ne zajednice?

Podrška Općine i lokalne zajednice iznimno 
nam je važna. Na kraju krajeva, svi smo mi 
jedno; vrlo je bitna sinergija među nama 
kako bi se sve moglo odraditi promptno i 
uspješno, a povjerenje na relaciji općina – 
komunalno – mještani je ključno.

Što biste poručili građanima? Kako svi 
zajedno možemo čuvati javne površine, 
igrališta, zelenilo i komunalnu opremu?

Mještanima bih poručio da svi zajedno tre-
bamo imati razumijevanja jedni za druge. 
Naše ulice, parkovi, igrališta i javne površine 
ogledalo su zajednice u kojoj živimo. Njiho-
vo očuvanje nije samo odgovornost komu-
nalnih službi – to je zadatak svih nas. Mali 
koraci svakog od nas znače puno za cijelu 
zajednicu. Trebali bismo poštovati i čuva-
ti ono što svi zajedno koristimo, jer javne 
površine i javna imovina su naš zajednički 
dom.

Ima li planiranih projekata ili usluga koje 
biste voljeli uvesti?

Svaki novi projekt i svako novo poboljšanje 
je korak naprijed. U planu su izgradnja do-
datnih sportskih igrališta, ugradnja javnih 
slavina s pitkom vodom, širenje i uređenje 
groblja Cernik, uređenje novog parka i par-

kirališta u Novom Naselju u Mavrincima, 
uređenje šetnica – i tu nećemo stati. Tako-
đer, planiramo i preseljenje u veći i adekvat-
niji prostor Komunalnog društva. 

I za kraj – što vas osobno najviše motivira 
u ovom poslu i što vas čini ponosnim kad 
pogledate rezultate rada KD Čavle?

Svakodnevni rad ima konkretan, vidljiv 
utjecaj na kvalitetu života mještana, bilo 
da se radi o urednim i sigurnim javnim po-
vršinama ili bilo kojem drugom poslu. To 
nam daje snažan osjećaj svrhe. Ponosan 
sam kada vidim konkretne rezultate našeg 
rada – kada je, primjerice, neko zapušteno 
područje pretvoreno u funkcionalan i lijep 
prostor, kada mještani primjećuju promje-
ne i slično. Poseban osjećaj ponosa dolazi i 
kad vidim da smo zajedničkim radom una-
prijedili održivost i okoliš u svojoj zajednici.

komunalno društvo komunalno društvo
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Od prvog kamiona do Zlatnih ruku:  
Goran Maršanić i život posvećen radu

U svijetu poduzetništva, priče koje 
na poseban način ostaju upamće-
ne su upravo o onim ljudima koji 

su počeli, kako se kaže, od nule, i vlasti-
tim rukama i s puno volje izgradili svoje 
malo, ali veliko poduzeće. Jedna takva 
priča dolazi iz naše sredine, a to je priča 
o Goranu Maršaniću, čavjanskom auto-
prijevozniku.

Za sebe će reći da nije počeo od nule - 
već ispod, te da su sami počeci njegovog 
poduzetničkog puta bili podosta teški. 
Bilo je to 1984., a s radom je službeno 
krenuo 1985. godine.

“Bila su to neka druga vremena” prisjeća 
se Maršanić, i govori da, dok je postojala 
volja za radom, nije bilo problema.

Iza njegovog uspjeha kriju se godine 
predanog rada, truda i konstantnog ula-
ganja, a danas, njegov obrt i tvrtka ima-
ju deset kamiona, isto toliko zaposlenih 
i mnoštvo vjernih klijenata već dugi niz 
godina.

Razgovarajući u prostorima njegovog 
ureda, nismo mogli ne zapaziti priznanje, 
točnije plaketu “Zlatne ruke” Hrvatske 
obrtničke komore koja mu je svečano 
dodijeljena 2021. godine, a koja ponosno 
stoji na polici. “Bio sam iznimno ponosan. 
Tako se prepoznao moj dugogodišnji 
rad”, govori Maršanić.

Uz svakodnevne poslovne obveze, Mar-
šanić je vrlo aktivan u Hrvatskoj obrtnič-
koj komori - potpredsjednik je Udruženja 
obrtnika Rijeka te predsjednik Sekcije 
prijevoznika u Primorsko-goranskoj žu-
paniji. Njegova misija je jasna: oživjeti i 

Općinske stipendije
Općina Čavle će u akademskoj godini 2024./2025. dodijeliti stipendije čak 
77 mladih Čavjana, za što je iz proračuna izdvojeno ukupno 68 tisuća eura, 
čime nastavlja njegovati tradiciju potpore obrazovanja i pomaganja mladi-
ma u svojoj zajednici. Ukupno je dodijeljeno 38 studentskih i 39 učeničkih 
stipendija, od čega 10 učenicima koji su krenuli u obrazovanje za deficitar-
na zanimanja. Na svečanom potpisivanju ugovora protekle godine načelni-
ca Ivana Cvitan Polić ponosno je izjavila kako Općina Čavle ima najveći broj 
stipendista po broju stanovnika.

očuvati obrtnička zanimanja, posebno 
među mladima, te biti na raspolaganju 
obrtnicima kroz UO nudeći raznorazne 
prilike za obrazovanje i vidljivost.

“Idemo u škole, pa čak i u vrtiće, kako 
bismo djeci pokazali čime se sve obrtni-
ci bave. Jednom godišnje organiziramo 

i dan kada mladi i školarci iz prve ruke 
mogu upoznati naše ljude i njihove po-
slove. I moram reći – jako je dobro pri-
hvaćeno!”, komentira.

Općina Čavle odavno je poznata po vri-
jednim obrtnicima, a sam Maršanić ističe 
upravo našu općinu kao vrijednog save-
znika u svijetu poduzetništva, istaknuvši 
kako je do sada dva puta koristio opciju 
poduzetničkog kredita koji subvencioni-
ra općina u sklopu Programa kreditiranja 
poduzetnika. “U pravom trenutku znači 
jako puno”, govori, ne skrivajući zado-
voljstvo činjenicom da se trud načelnice i 
Općine jasno vidi, a što direktno pomaže 
malim poduzetnicima i obrtnicima.

Za kraj, Goran Maršanić šalje jednostav-
nu, ali snažnu poruku svim mladima koji 
razmišljaju ili pak sanjaju o vlastitom po-
slu. Na pitanje može li se od obrta i po-
duzetništva danas lijepo živjeti, govori:

“Ako ćeš radit’ – može! Treba raditi i za-
raditi!”.

Od školskog tuluma do Ultra festivala:  
Sretna poduzetnička priča iz Čavala

Tomislav Koran, mnogima poznat 
pod nadimkom Kuki, pravi je primjer 
kako se strast i ustrajnost mogu pre-

tvoriti u uspješnu poduzetničku priču – i 
to iz srca naše općine.

Danas je on ponosni vlasnik tvrtki Audio 
tehnika  i P. Audio, čija se poslovnica nalazi 
upravo u Proizvodnoj zoni Soboli.

U razgovoru, Koran je otkrio kako se nje-
gova ljubav prema elektroakustici rodila 
sasvim slučajno, još u sedmom razredu 
osnovne škole, kada je po prvi puta odlu-
čio napraviti ozvučenje školskog tuluma. 
Zvučnici za kućnu upotrebu nažalost nisu 
to izdržali, pojačalo se pregrijalo, glazba je 
stala, a 200 razigranih školaraca ostalo je 
bez glazbe za ples. No, upravo taj trenutak 
bio je presudan! Umjesto da odustane, 
Kuki se „zakačio“ za elektroakustiku, do-
tadašnju ljubav prema avio-modelarstvu 
(u kojem je bio dvostruki državni prvak!) 
ostavio je po strani i u potpunosti se po-
svetio novoj strasti.

Već u osmom razredu izrađivao je zvučni-
ke većeg formata, a tijekom srednje škole 
pokrenuo prve najmove i proizvodnju. 
Na prvog godini Pomorskog fakulteta za-
ključio je da to nije put kojim želi ići, pa je 
1996. godine napustio akademski svijet i 

u potpunosti zakoračio u poduzetnički, 
otvorivši firmu Audio tehnika d.o.o. koja 
iduće godinu slavi okruglih 30. godina!

Audio tehnika, a kasnije i  P. Audio su tvrt-
ke specijalizirana za elektroakustička rje-
šenja – od najmanjeg kafića do najvećih 
diskoteka i koncertnih dvorana. No, ključ 
uspjeha ne leži samo u opremi, nego i u 
razumijevanju prostora, akustike i potreba 
klijenata. “Mnogi su mi govorili da moram 
raditi sve (light, video i audio), ali sam znao 
da je specijalizacija ključ. Fokusirali smo se 
na zvuk i to se pokazalo kao dobar put”, 
ispričao je Koran.

Danas njegova tvrtka zapošljava šestero 
ljudi, ostvaruje impresivne godišnje priho-
de, a mogu se pohvaliti i velikim projekti-
ma poput hotela sa 70 zona, diskoteka na 
Zrću i Ultra festivala.

“Svi koji ovdje rade, rade to jer to vole”, ka-
zao je Kuki. “Nas nema 60, već nas je šest, 
i svi volimo istu stvar. I zato to radimo od 
jutra do sutra, i nije nam teško”, ponosno 
je nastavio.

Još se 2007. godine Grobnik nametnuo 
kao idealna lokacija sjedišta tvrtke, a 2018. 
službeno je stavljen ključ u bravu nove im-
pozantne građevine koja je postala novim 
domom P. Audia.

Još onda, Koran je zaključio kako je pozi-
cija Proizvodne zone Soboli  optimalna, 
rekavši da mu je bilo iznimno važno da 
budu lako dostupni bilo kome tko dolazi, 
iz bilo kojeg smjera. Osim vidljivosti, kao 
adut je istaknuo i veoma praktične izlaze s 
ceste prema istoku i zapadu što ističe kao 
veliki adut.

“Za naš profil posla, ovo pozicija je itekako 
adekvatna”, zaključio je, izrazivši zahval-
nost prema Općini Čavle zbog pomoći u 
osiguravanju uvjeta za samu izgradnju te 
promptnosti izvođenja radova.

Uza sve navedeno, Kuki se 2013. vratio 
svojoj prvoj strasti - avijaciji, pa ga danas 
često možete vidjeti kako leti s grobnič-
kog aerodroma.

“Pitali ste me zašto baš ova zona. Uza sve, 
pa aerodrom je blizu!”, kroz smijeh je na-
dodao. 

Od školskog tuluma do svjetskih pozor-
nica, od prvih pregrijanih pojačala do 
sofisticiranih sustava koji ne smetaju niti 
najosjetljivijim susjedima, priča Tomisla-
va Korana stoji kao pravi primjer sretne i 
uspješne poduzetničke priče koja raste 
upravo u našoj općini!

Izgradnja ceste u Proizvodnoj zoni Soboli omogućila je nastavak gospodarskog razvoja, kao i priliku 
za otvaranjem novih radnih mjesta na području Općine Čavle.
Interna prometnice duljine jednog kilometra zadobila je prateću infrastrukturu, koja uključuje 
potporne zidove, nogostupe s ogradama, oborinsku odvodnju s upojnim bunarima, novi vodo-
vodni ogranak s priključcima na parcele, DTK instalacije, energetski učinkovitu javnu rasvjetu te 
hidrantsku mrežu.
Vrijednost projekta je 1.864.865,74 eura, od čega je EU sufinanciranje 1.356.420,36 eura. Također, 
dodijeljeno je i 399.184,04 eura kroz Fond za sufinanciranje provedbe EU projekata pri Ministarstvu 
regionalnog razvoja i fondova EU te 26.544.56 eura iz Primorsko-goranske županije.
Izvođač radova bio je GP Krk d.d., stručni nadzor nad građenjem povjeren je tvrtki Karloline-Kling 
d.o.o., dok je za koordinaciju zaštite na radu bio zadužen GPZ d.d.

poduzetništvo poduzetništvo
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Dođite i priključite se!

Klub umirovljenika Čavle 
udruga je koja okuplja 
prvenstveno umirov-

ljenike naše Općine,  međutim 
nekolicina članova dolazi i iz ši-
rokog područja riječkog prstena.  

Primarna im je uloga organizi-
ranje druženja kroz edukacijski 
sadržaj, radionice i tečajeve te  
pomoć u planiranju i ispunjava-
nju slobodnog vremena kojeg u 
mirovini, dakako, ne nedostaje.  

Odnedavno je njihova nova 
predsjednica gospođa Zorka Broznić, umirovljenica koja svojim  ve-
drim duhom motivira članove na sudjelovanje u bogatom spektru 
aktivnosti koje klub nudi.  Posebno ističe radionice izrade keramič-
kih rukotvorina, radionice filcanja te izrade kozmetike  od prirodnih 
sastojaka, kao i tečajeve aromaterapije. Osim sedentarnih aktivno-
sti, klub svojim  članovima omogućuje i rekreaciju pa je tako održa-
na radionica nordijskog hodanja, a dva puta  tjedno se u čitaonici u 
Cerniku održava i tjelovježba u jutarnjem i popodnevnom terminu 
pod  nazivom Rekreacija na Cerniku.  

Kao najveće probleme starije populacije gospođa Zorka primarno 
navodi nedostatak pažnje jer,  osim kluba, nema mnogo sadržaja 
primjerenih njihovoj dobi. Ipak, s pozitivnije strane, vidljiva  je izni-
mno dobra suradnja s Općinom koja klubu pruža oslonac u svakom 
njihovom koraku i  novom poduhvatu, a omogućila im je i prostor 
za rad i druženja u Bajcima, kao i prostor  čitaonice za tjelovježbu. 

U budućnosti, želja nove predsjednice jest uključenje još više čla-

110 godina Kapelice na Hrastenici

Prije 110 godina, davne 1915., na Hrastenici je izgrađena kapelica Srcu 
Isusovom. Za njezinu izgradnju prikupljana su sredstva mještana pa čak 
i onih iseljenih jer postoje zapisi kako su i iz daleke Amerike pristizali 

doprinosi za pomoć u realizaciji spomenute ideje. Preciznije, Kapelica se nalazi 
na Kolarici, a u razgovoru s našim sumještaninom, gospodinom Edom Žeželi-
ćem, saznajemo i priču iza naziva tog mjesta. Naime, Kolarica je dobila upravo 
to ime jer su se na tom mjestu „okretala kola“, odnosno - to je bio kraj ondašnje 
ceste. Simbolično, nastala je zamisao da se baš tamo sagradi kapelica kao mje-
sto za odmor i molitvu prije nastavka puta. O izgradnji se pobrinuo majstor iz 
Italije, koji je u to vrijeme živio na Hrastenici, međutim, njegovo ime nažalost 
nije ostalo zabilježeno.

Nakon izgradnje Kapelice, prošle su duge 92 godine do njezine prve restaura-
cije koja je bila prijeko potrebna jer je prvobitna ljepota iste bila skrivena pod 
slojem vandalizma, ali i zuba vremena. Godine 2007. općina Čavle omogućila 
je obnovu Kapelice kako bi ju još jednom učinila ponosnim simbolom Hraste-
nice, a danas se o njoj brine naša sumještanka Grozdana koja svakog proljeća 
uređuje vrt oko spomenute. Iste je godine na Kolarici održana i sveta misa koju 
je predvodio naš ondašnji župnik, vlč. Pero Zeba, a velika je želja gospodina 
Eda kada bi se nešto slično uspjelo realizirati i sada.

„Va to doba, bila j’ to jedna od najlipših kapelic na našoj Gromišćini, a Hra-
stenica, ka je bila malo zapostavljena, ipak je pokazala da je va to vrime bila 
povijesno značajna” - poručuje gospodin Edo.

Ramona Zoretić

nova, a poseban apel stavlja  na mlađe umirovljenike koji bi dopri-
nijeli raznolikosti kluba i većoj fluktuaciji društva.  Gospođa Zorka 
ističe kako se nudi vrlo bogat sadržaj u kojem svatko može pronaći 
nešto za  sebe te poručuje kako su njihova vrata otvorena svima koji 
su željni druženja i zabave. Ramona Zoretić

 Zorka Broznić

zajednica

EDO ŽEŽELIĆ

ZORKA BROZNIĆ, predsjednica Udruge umirovljenika Čavle

klub umirovljenika

OPĆINA ČAVLE ZA MJEŠTANE TREĆE DOBI   

Klub umirovljenika Čavle  
– mjesto gdje srce zajednice kuca jače

Na adresi Griža 16 zabave, smijeha, 
kreativnosti, učenja i veselja ne 
nedostaje, a čini se da na ova vrata 

dosada nikada nije ni pokušala pokucati!

Klub umirovljenika Čavle pravo je žarišno 
mjesto Općine Čavle, a na njegovom čelu 
nalazi se voditeljica Tatjana Ljuština Mila-
ković. 

Djelujući pod okriljem Udruge umirov-
ljenika Čavle, Klub ove godine slavi treću 
obljetnicu svog postojanja njegujući vla-
stiti bogati program. Klub umirovljenika 
Čavle u samim počecima nastao je kao 
jedan poveći EU projekt, te je kao takav 
isprva i funkcionirao, a po isteku projek-
ta Općina Čavle je, prepoznavši ogroman 
značaj koji je stekao za zajednicu, odluči-
la čvrsto podržati nastavak ove vrijedne 
priče ispunjene radošću, izazovima, lije-
pim uspomenama i neprocjenjivim isku-
stvima. Upravo zahvaljujući toj podršci, 
Klub je nastavio živjeti, rasti i razvijati se, 
postavši vrijednim primjerom brige o sta-
rijim članovima društva, koji ni u mirovini 
ne prestaju učiti i stvarati.

U razgovoru, gospođa Tatjana ispričala 
nam je kako je u klubu aktivan velik broj 
članica koje na tjednoj bazi ovdje dolaze 
kreativno se izraziti, učiti, ali i družiti se, 
pa tako redovito posjećuju odlaze na kon-
certe, kazališne predstave, izložbe, izlete... 
Ponosno je izjavila kako je prošle godine 
kroz njihove radionice prošlo preko čak 
1700 sudionika!

“Imali smo jako puno radionica, izleta, 
putovanja, vježbi, plesni tečaj... Održali 
smo i ciklus ‘Upoznaj susjeda’, a s vreme-
nom su nam se počeli priključivati i ljudi 
iz grada”, ispričala je naša sugovornica, na-
glasivši kako se većina tih sadržaja odvija 
zahvaljujući entuzijazmu i volonterskom 
angažmanu. Ljuština Milaković također je 
istaknula kako se Klubu priključiti može 

svatko, bez obzira na godine, mjesto sta-
novanja ili bilo koji drugi kriterij - jedini je 
uvjet želja za učenjem i dobrom zabavom!

Posebno je zanimljiva radionica engle-
skog jezika koju od milja zovu Spikaoni-
com, a koja je, kako doznajemo, sasvim 
spontano zaživjela! Održava se već drugu 
godinu za redom, a članice engleski jezik 
ovdje revno uče, pa čak i pišu zadaće - rekli 
bismo, najveseliji tečaj engleskog u župa-
niji, a i šire! 

Klub ne miruje ni kada je riječ o međuna-
rodnim prilikama. Naime, od ove godine 
pridružio se programu Erasmus+ za odra-
sle, koji nudi veliki potencijal za stjecanje 

Sve o aktivnostima Kluba 
umirovljenika Čavle možete 

pročitati na Facebook stranici 
„Klub umirovljenika Čavle“, a 

javiti im se možete e-mailom na 
klub-umirovljenika@ cavle.hr 

ili na broj 091/582-8052.

novih znanja i iskustava. Ljuština Milaković 
otkrila nam je da se klub prijavio na dva 
projekta čiji će ishod biti poznat uskoro, 
a nada se da će ovi projekti svim članica-
ma i članovima pružiti priliku za, unatoč 
malim mirovinama, aktivne zlatne godi-
ne, pristup učenju i stjecanju nekih novih 
iskustava.

Na pitanje otkuda crpi inspiraciju za pre-
pun raspored Kluba, Ljuština Milaković 
istaknula je da neprestano osluškuje po-
trebe i želje članova, pa na temelju toga 
stvara i oblikuje novi sadržaj, dok buduć-
nost kluba vidi još aktivnijom. Ispričala 
nam je kako joj je želja Klub još više pribli-
žiti samoj zajednici, ne bi li nastavio rasti i 
međusobno se povezivati s drugim opći-
nama i gradovima. Planova je mnogo, no 
ipak, nastoji uvijek slušati želje onih koji tu 
zajednicu naposljetku čine.

Doista, u dobru atmosferu uz topao čaj i 
prostor Kluba ispunjen smijehom uvjerili 
smo se i sami, a ako pitate gospođu Tatja-
nu koja je najveća vrijednost ovog svega, 
reći će da je to činjenica što si žene toliko 
međusobno pomažu. “Ovdje se stvorila 
jedna lijepa zajednica podrške. Ono na što 
sam silno ponosna je to što smo zajednica 
u kojoj se možemo saslušati, zagrliti, biti 
podrška, potugovati, ali i proveseliti se. 
Važni su svi sadržaji, ali itekako je važno 
imati mjesto gdje te netko čuje i vidi”, za-
ključila je.

voditeljica Tatjana Ljuština Milaković

Gong kupka na livadici uz Klub

Posjet muzeju Šećerane
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suradnja

Međunarodna suradnja i kulturno bogatstvo 

U organizaciji Saveza Crnogoraca Hrvatske, delegacija Riječ-
kog prstena, sastavljena od predstavnika Grada Kastva, Op-
ćine Čavle i Općine Klana, nedavno je boravila u Crnoj Gori.

Posjet je organiziran na poziv gradova Cetinja, Bara i Ulcinja, a cilj 
je bio unapređenje međusobne suradnje te razmjena iskustava u 
različitim područjima.Tijekom radnog posjeta, predstavnici iz Hr-
vatske i Crne Gore bili su usmjereni na razmjenu iskustava u vezi s 
europskim fondovima, gdje je Hrvatska predstavila svoja iskustva 
u procesu pristupanja Europskoj uniji i korištenju europskih sred-
stava.

– Ovaj posjet predstavlja značajan korak u jačanju veza između na-
ših država i razmjeni korisnih iskustava. Vjerujemo da će rezultati 
ovog susreta doprinijeti daljnjem razvoju naših zajednica, kao i ja-
čanju međusobne suradnje na europskoj razini, izjavila je načelnica 
Općine Čavle Ivana Cvitan Polić.

Posjet je završio dogovorom o budućim zajedničkim inicijativama 
među kojima je i kultura te program smotre folklora koji će se odr-
žati u Čavlima 3. svibnja, a izražena i želja domaćina iz Cetinja da 
se hrvatska kultura predstavi tijekom kulturnog ljeta u predstolnici 

VEĆ ČETIRI GODINE PODRŠKA ČAVJANSKIM  MATURANTIMA

Općina Čavle subvencionirala pripremu 
za državnu maturu 
Općina Čavle kroz godine na razne 

načine pruža podršku čavjanskoj 
mladeži dodjelom stipendija i na-

grada za izvrsnost, ulaganjem u školu, vr-
tić i sadržaje namijenjene djeci te obnovu 
sportskih i dječjih igrališta. Uz to, već če-
tvrtu godinu za redom, u suradnji s online 
platformom za poduke „Škola u Oblacima“, 
Općina Čavle pomaže svojim maturantima 
da ostvare što bolje rezultate na državnoj 
maturi kroz 36-satni program priprema.

„Nakon četiri godine odlične suradnje sa 
čavjanskim maturantima i Školom u Obla-
cima, ovo je sada već postala prepoznatlji-
va inicijativa, koja donosi dobre rezultate. 
Baš zbog tih rezultata i dobrog odaziva u 
proteklim godinama, odlučili smo i ove go-
dine sufinancirati program priprema  i na 
taj način malo olakšati roditeljima s finan-
cijskom potporom, a našim maturantima 
smanjiti stres i pomoći im ostvariti što bo-

Crne Gore, što će omogućiti daljnju promociju kulturne baštine i 
tradicije obiju zemalja. Zanimljivo je da se ovaj susret poklopio i s 
posjetom hrvatskog predsjednika, Zorana Milanovića Crnoj Gori. 

škola

ODRŽAN MULTIDISCIPLINARNI DAN U OŠ ČAVLE

Aktualna tema sigurnosti djece u  
fokusu manifestacije 

U travnju je održan multidisciplinarni dan Sigurna djeca u 
Osnovnoj školi Čavle prilikom kojeg su svi učenici škole 
imali priliku kroz različite aktivnosti, radionice, kvizove i 

edukativna predavanja spoznati svijet. Riječ je o projektu koji je 
usmjeren na razvoj pozitivnih stavova učenika prema ekologiji 
i zdravim navikama življenja te STEM području kao bitnom čim-
beniku unaprjeđenja kvalitete života.

Taj dan u školi posvećuju znanosti, ekologiji i održivom razvoju, 
kao i prevenciji, zaštiti i spašavanju te (samo)pomoći u slučaju 
različitih opasnosti. U projektu sudjeluje i Policijska uprava pri-
morsko-goranska kroz preventivne aktivnosti pa je policijska 
službenica za prevenciju, Nives Kajfeš Grčko, održala dva preda-
vanja o elektroničkom nasilju učenicima četvrtih i petih razreda.

U interaktivnom predavanju učenici su potaknuti na komunika-
ciju i sudjelovanje te su imali priliku izreći što oni smatraju na-
siljem među djecom i mladim. Kroz razgovor su naučili o svim 
vrstama nasilja, a posebice je istaknuto da se svako nasilje treba 
prijaviti roditeljima ili članovima obitelji te nastavnicima u školi, 
kao i policiji. Učenicima je policijska službenica opisala moguće 
neželjene događaje i navela ih na kritičko razmišljanje.

U raspravi je većina učenika iznosila svoje mišljenje o tome kako 
bi reagirali u pojedinim situacijama, ovisno o ulozi promatrača 
ili žrtve. U razredu se tako stvorilo pozitivno ozračje promišljanja 
i učenici su aktivnim sudjelovanjem osvijestili svoju odgovor-
nost u smanjenju nasilja i pružanju pomoći žrtvi.

Time se upoznati s različitim oblicima elektroničkog nasilja koje 
ostavlja teške posljedice na žrtvu, kao primjerice ponavljano sla-
nje uznemiravajućih poruka, objavljivanje nasilja širokoj publici 
na društvenim mrežama, prijetnje putem interneta, širenje laži 
o nekome, mijenjanje nečijih fotografija na internetu i slično.

Policijska službenica je učenicima posebno naglasila da trebaju 
biti oprezni u komunikaciji s nepoznatim osobama, odnosno, s 
onima koje nisu nikada upoznali u stvarnom svijetu, a predstav-
ljaju se njihovim vršnjacima.

Učenike je upozorila i na opasnosti tzv. “sextinga”, tj. slanja sek-
sualno eksplicitnih fotografija i poruka koje se uglavnom šalju 
na nečiji nagovor da bi se poslije ucjenjivalo ili ismijavalo žrtvu.

Pozvala ih je da uvijek prijave neželjene poruke ili slike s ekspli-
citnim sadržajem koje su dobili od nepoznatih osoba kako bi se 
otkrio počinitelj, kao i svaki oblik nasilja.

Prijavu mogu dostaviti policiji putem aplikacije MUP-a “Red 
button”, osobno doći s roditeljima u najbližu policijsku postaju 
ili nazvati policiju na broj telefona 192.

U projektu Multidisciplinarni dan Sigurna djeca sudjeluju i dru-
ge žurne službe pa su učenicima predstavnici vatrogasne zajed-
nice i hitne pomoći te Gradske organizacije Crvenog križa tako-
đer održali predavanja te pokazali opremu kojom se koriste u 
svakodnevnim aktivnostima.

U predavanju je poseban dio posvećen aktualnoj prevenciji 
elektroničkog nasilja. Kako se međusobna komunikacija učeni-
ka u današnje vrijeme izvan školskih aktivnosti najviše odvija 
posredno putem mobitela i interneta, upoznati su s mnogim 
opasnostima takve komunikacije.

lje rezultate na državnoj maturi. U akciju se 
uključila i Erste banka koja nas je odlučila i 
ove godine podržati te im se ovim putem 
zahvaljujemo“,  rekla je načelnica Općine 
Čavle Ivana Cvitan Polić.

Program priprema za državnu maturu i 
ove godine traje 36 sati. Po 12 sati iz tri os-
novna predmeta: matematike, hrvatskog 
i engleskog jezika. Program se provodi 
kroz online satove s profesorima, u malim 
grupama do 8 maturanata, što omoguću-
je osobniji pristup svakom maturantu. Na 
pripreme su se mogli prijaviti svi maturanti 
s prebivalištem na području općine Čavle 
zaključno do 15. travnja 2025.godine. Pri-
preme će se provoditi tijekom svibnja. Cije-
na programa za maturante iznosi 90 eura, 
dok Općina Čavle pripreme svakog matu-
ranta subvencionira razlikom do 225 eura 
po maturantu.
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Ususret 60. obljetnici 
Osnovne škole Čavle
„Svaka je školska godina posebna, prepoznatljiva i drukčija“, kazala 
je Tanja Stanković, ravnateljica Osnovne škole Čavle, koja ove go-
dine, 22. svibnja, prigodnim programom, izložbama, radionicama i 
prezentacijama obilježava 60. obljetnicu rada. Tu obljetnicu, prema 
riječima ravnateljice, trebali bismo zadržati u sjećanju kao nedjeljiv 
dio školovanja i odrastanja mnogih generacija učenika. 

„I baš kao što govori himna naše škole, ona je bila i ostala utvrda 
igre, prijateljstva i znanja, čuvar dragih uspomena i drugi dom naših 
učenika, mjesto kojeg se rado sjećamo i kojem se rado vraćamo“, 
ističe Stanković.

U tom duhu, u razgovoru s ravnateljicom škole, pripremili smo svo-
jevrsni vremeplov – prisjećanje na davne i ne tako davne školske 
dane i osvježili drage uspomene na našu školu, odrastanje i rad.

Školski vremeplov 
Od svečanog otvorenja 1965. godine, kada je škola imala osam uči-
onica i dvoranu, do današnjih dana, OŠ Čavle prošla je put rasta, ra-
zvoja i modernizacije.

U prvom desetljeću djelovanja škole, u vrijeme kada je školu vodio 
direktor Fran Ružić, pod upravu škole stavljen je i baletni studio, 
čime je proširena djelatnost škole. Dana 24. rujna 1971. godine sve-
čano je otvoren novi paviljon za potrebe vrtića i produženog bo-
ravka djece. Iduće godine, neočekivani porast školskih obveznika 
doveo je do uvođenja međusmjenske nastave. Nakon umirovljenja 
direktora Frana Ružića, dužnost vođenja škole preuzima Vjekoslav 
Crvelin.

Drugo desetljeće postojanja škole obilježeno je utvrđivanjem 12. 
lipnja kao datuma obilježavanja Dana škole, a škola dobiva ime 
„Petorica streljanih“. U ovom desetljeću okončani su i radovi na 
izgradnji sportskog igrališta (današnje igralište „Jama“). Godine 
1980. završeni su radovi na nadogradnji škole, čime je škola dobila 
četiri učionice, sportsku dvoranu i četiri kabineta za nastavnike. 
Školska godina 1982./83. započela je izborom novog direktora 
škole, Branka Klepca. 

I treće desetljeće škole bilježi značajne događaje. U školskoj go-
dini 1985./86. po prvi put upisuju se četiri razredna odjela prvih 
razreda. Krajem lipnja 1990. godine u Gradu Grobniku održana 
je završna kulturno-zabavna manifestacija pod geslom „Da se ne 
pozabi“, povodom velikih jubileja: 320 godina škole na Grobniku, 
100 godina narodne čitaonice na Grobniku i 100 godina KUD-a 
„Ante Kamenar“. U ljeto 1990. godine otkrivena je spomen-ploča 
na zgradi škole u Gradu Grobniku povodom 320 godina organizi-
ranog školstva na tim prostorima, a u školu se uvodi oslovljavanje 
s „gospodin“ i „gospođa“. Godine 1990. stupio je na snagu novi 
„Zakon o osnovnom školstvu“, a rješenjem Okružnog privrednog 
suda u Rijeci, 7. kolovoza 1991. godine, škola je upisana u sudski 
registar pod imenom Osnovna škola „Čavle“. 

U četvrtom desetljeću Osnovna škola Čavle postala je članica pro-
jekta „Europska mreža škola koje promiču zdravlje“, a u školskoj 
godini 1996./97., nakon posjeta Gradišćanskih Hrvata iz Mađar-

Djelatnici ispred školske zgrade

Izgradnja školske sportske dvorane

Izgradnja šk. igrališta Jama

Učenici ispred nove školske zgarde

škola

Riječ ravnateljice
„Osobna mi je čast i zadovoljstvo biti dio ove priče i doprinositi ugledu i prepoznatljivosti 
čavjanske škole. Uspjesi naših učenika i njihovih učitelja mentora te široka lepeza aktivno-
sti svakako su razlog što je OŠ Čavle dobitnik dva priznanja PGŽ-a kao najuspješnija odgoj-
no-obrazovna ustanova te nagrade Općine Čavle. Ponosna sam što je naša škola utvrda igre, 
prijateljstva i znanja, mjesto gdje se stvaraju budući uspješni, marljivi i odgovorni ljudi koji, 
bez obzira gdje ih život odvede, nikada ne zaboravljaju svoj roditeljski dom, svoj kraj i svoju 
čavjansku školu.“

Tanja Stanković, ravnateljica

ske, realiziran je uzvratni posjet učenika i djelatnika OŠ Čavle u Ma-
đarsku. Sudjelovanjem u kulturno-umjetničkom programu učenici 
su prezentirali bogatu tradiciju, običaje i jezik svoga kraja.

U petom desetljeću, 1. rujna 2008., dotadašnji ravnatelj Branko Kle-
pac odlazi u zasluženu mirovinu, a na njegovo mjesto dolazi sadaš-
nja ravnateljica Tanja Stanković. Tada su započeli radovi na uređenju 
učionica i svlačionica u školskoj sportskoj dvorani, zamjeni dotraja-
le prozorske stolarije te nabavi nastavnih sredstava i pomagala. U 
školskoj godini 2009./2010. otvara se Program produženog boravka 
za učenike 1.–4. razreda, a na krovu školske sportske dvorane po-
stavlja se fotonaponski solarni sustav. Uređuje se školska kuhinja i 
učenički marendarij te sportska dvorana, a nastavlja se s uređenjem 
i opremanjem učionica. Dana 10. svibnja 2013. svečano je otvorena 
u potpunosti obnovljena zgrada Područne škole Grobnik, u čijem je 
prostoru nekoliko godina djelovala i Područna jedinica DV Čavlić. U 
ovom desetljeću u cijelosti je promijenjeno i krovište na matičnoj 
zgradi škole, a nastavlja se s uređenjem i opremanjem učionica, sa-
nitarnih čvorova i zajedničkih prostora. U prosincu 2012., u Domu 
kulture Čavle, održan je prvi božićno-novogodišnji program i pri-
godni sajam učeničkih radova koji se od tada održava svake godine.

U svibnju 2015. godine bogatim programom svečano je obilježena 
50. obljetnica rada u postojećoj zgradi. „Školu sam pohađala s užit-
kom i radošću. Završavam ovo pismo s nadom da će moji sinovi i 
svi ostali učenici biti jednako sretni u njoj kao što sam bila ja, da će 
uspjeti utažiti svoju znatiželju, otkriti nepoznate svjetove i postati 
boljim ljudskim bićem, što je u konačnici i jedino važno. Naposljet-
ku, svi smo samo dio velikog kruga života koji iz generacije u gene-
raciju biva sve potpunijim“, citat je iz pisma koje je učiteljica Romina 
uputila svojoj školi povodom 50. rođendana 2015. godine.

Aktualna, šesta dekada, posebno je plodonosna za školu. Polaga-
njem temeljnog kamena 3. srpnja 2017. godine započela je realiza-
cija dogradnje novog krila matične zgrade Osnovne škole Čavle, a 
28. rujna 2018. svečano je otvoreno novo krilo škole koje obuhvaća 
prostor veličine 1670 m² s osam suvremeno opremljenih učioni-
ca, pripadajućim kabinetima i sanitarnim čvorovima te dizalom za 
osobe smanjene pokretljivosti. Uređen je i okoliš škole, kao i hor-

tikulturne te kolno-pješačke površine. Ovaj projekt, vrijedan goto-
vo 15 milijuna kuna, ravnopravno su financirali PGŽ kao osnivač i 
Općina Čavle, čime su još jednom dokazali da imaju jasnu viziju, 
jer je ulaganje u najmlađe, u obrazovanje i znanje temelj sigurne 
budućnosti. Radovima na obnovi južnog pročelja fasade na starom 
dijelu škole započela je obnova koja će se nastaviti i u školskoj go-
dini 2021./22. te 2022./23. Kompletna energetska obnova dovršena 
je početkom protekle školske godine, što je značajno doprinijelo 
smanjenju potrošnje energije i emisije CO₂. Tada je proširena i opre-
mljena školska kuhinja potrebnom opremom kako bi se, uz toplu 
marendu, u kuhinji pripremali i ručkovi za učenike uključene u pro-
gram produženog boravka. 

Što donose naredne dekade, tek je za vidjeti i doživjeti, no sudeći 
po planovima i projektima, budućnost škole itekako je zanimljiva. 
Naime, u kolovozu prošle godine izrađen je idejni projekt rekon-
strukcije i dogradnje škole s novih osam učionica, pripadajućim 
kabinetima i sanitarnim čvorovima. „Veseli nas još jedna dogradnja 
škole koja je pred nama, jer će se time steći uvjeti za jednosmjen-
sku nastavu za sve učenike naše škole. Ovo ljeto planiramo i radove 
na proširenju i dodatnom opremanju školske kuhinje i učeničkog 
marendarija. Veliko hvala našem osnivaču, Primorsko-goranskoj žu-
paniji i Općini Čavle, koji imaju sluha za naše potrebe i koji ulažu 
uistinu znatna sredstva da bi naše želje postale stvarnost“, poručila 
je ravnateljica Stanković.

Dan škole 1985. proslavljen je u duhu prijateljskog druženja

Otvorenje novog krila škole

Vizualizacija nove dogradnje škole
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mesopust

Od diganja zvonca do paljenja pusta
Tradicionalno mesopust u našoj općini počinje 6. siječnja, na 

blagdan Sveta Tri kralja kada dondolaši dižu zvonac i time 
simbolično označe početak petog godišnjeg doba. Prav ga-

stro manifestacija koja slijedi nakon toga je Kobasica open koja se 
odražava u buffetu Pomorac gdje se u veseloj atmosferi biraju naj-
bolje domaće kobasice. Opiranje mesopusta va općini Čavle bilo je 
11. siječnja kada grobnički dondolaši obahajaju općinu, a na Trgu 
hrvatskih branitelja Čavjanske maškare dižu pust. Tjedan dana ka-
snije opiraju se mesopusni dani u Gradu Grobniku gdje Mesopusna 
kumpanija diže pusta. Između maškaranih događanja na području 
naše općine održavaju se i sportska događanja pa se tako 12. siječ-
nja održala Zimska liga trčanja na Grobničkom polju, a na Platku 
31. siječnja Skibike Kup te 8. veljače Carnival Snowboard Session. 

Grobničke maškare organiziraju i uvijek atraktivan i dobro posjećen 
Grobnički maškarani rally, a za sve ljubitelje predstava i komedija 
Turistička zajednica priredi gostovanje jedne predstave. Ove godi-
ne to je bila predstava „Prekid preko veze“- I ove godine maškarani 
tanci koji su s vratili u Dom kulture bili su pun pogodak, a orga-
nizirali su ih ponovno grobnički dondolaši. Sve maškarane grupe 
sudjeluju i na Velikoj međunarodnoj karnevalskoj povorci u Rijeci, a 
vrtićarci i školarci i na Maloj povorci. Mesopusni dani u općini Čavle 
ove godine završili su 4. ožujka u Čavlima gdje se nakon obahajanja 
dondolaša pali pust. Dan kasnije, 5. ožujka na Čistu srijedu završava 
u mesopust u Gradu Grobniku obilaskom Mikeja i Kačana te suđe-
njem i paljenjem pusta u Kaštelu Grada Grobnika.

Udruga Grobnički dondolaši proslavila 25 let

Udruga Grobnički dondolaši nedavno je proslavila 25 godina svojeg postojanja, a povodom 
tog  događaja snimljen je i film pod nazivom 25 let obahajanja. Predsjednik Alen Haramija 
ističe  kako su na film izrazito ponosni, a na premijeri, koja se održala početkom ove godine 

u Domu  kulture Čavle, popunjenost je bila sve do zadnjeg mjesta. Sniman je tijekom razdoblja  
mesopusta 2024., a nudi prikaz simbolične veze između dondolaša i njihove zajednice, kao i  ra-
zvoj udruge tijekom godina postojanja, a glavna mu je misija bila prenijeti - emociju. 

Osim filma, udruga se može pohvaliti i svojom humanitarnom aktivnošću tijekom cijele godine.  
Predsjednik Alen posebno ističe humanitarni kalendar čijom je prodajom omogućena donacija  
udruzi za Down sindrom, a ove su godine skupljali sredstva za pomoć autističnim osobama  kup-
njom sprava koje se koriste za njihovu terapiju. 

Uz pomoć Općine, odnedavno imaju i novi prostor na Gradu Grobniku koji im služi za  održavanje 
sastanaka i pripremu programa mesopusta te uvelike olakšava rad udruge s obzirom  na brojnost 
članova koja raste iz godine u godinu.  Ramona Zoretić

navijači

“Tako se voli Rika”, bravo Armada,  
bravo Grobničani!

Humanitarna izložba “Tako se voli 
Rika” čavjanski je Dom kulture na 
jedan dan pretvorila u plavo- bije-

li vremeplov, koji je brojne okupljene od-
veo na emotivno putovanje kroz povijest 
HNK Rijeke i Armade.

One malo starije već po ulasku je “opra-
la” nostalgija jer sjećanja su navirala kao 
Rječina, a mlađe generacije navijača i 
simpatizera Rijeke imale su jedinstvenu 
priliku iz prve ruke vidjeti kako se to ne-
kada radilo.

Zidove Doma krasili su transparenti, 
među kojima su se isticali onaj legendar-
ni iz 87. “Kuliko Grobnik ima vina tuliko 
j’ nan Rika mila” te “Armada Grobnik” iz 
98./99. Iz te je godine izložena i sjedalica 
s Kantride, a u Domu su svoje mjesto pro-
našli i klupski dresovi te navijački šalovi i 
ostali rekviziti, kao i brojne fotografije.

Izložbu je otvorio slovenski stručnjak 
Matjaž Kek, koji je Rijeku 2017. odveo do 
povijesne titule, a u Domu su se okupili i 
brojni sadašnji i bivši igrači na čelu s tre-
nerom Radomirom Đalovićem. Program 
je vodila Sara Ivelja Ćiković, a nastupima 
su ga uveličali: Damir Badurina, Vedran 
Ganić- Gane te Grupa Fiesta.Događanje, 
koje su uz podršku Općine Čavle orga-
nizirali Armada Grobnik i KN Armada, je 
imalo važan humanitarni predznak. Na-
ime, kroz donacije te aukciju slika Brune 
Nemaza, dresova, kapetanske trake i lop-
te s potpisima, prikupljana su sredstva za 
riječku Udrugu Uzor.Armada je na Grob-
nišćini, koja je oduvijek bila jedan od nje-
nih najčvršćih bastiona, večeras pokazala 
kako se voli Rika!

Klaudio Vrančić
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LOREN MARGETIĆ, MLADI BICIKLIST BK GROBNIK VELIKA JE HRVATSKA MOUNTAIN BIKE NADA

Nadam se da ću ove 
godine u Kupu Hrvatske 
biti u TOP tri
Staze znaju biti dosta opasne, bude dosta skokova, 
ali nije me strah. I nije mi naporno trenirati, kaže 
Loren Margetić

Znate li kako ćete prepoznati da je vaše dijete samo odlučilo ko-
jim će se sportom baviti u životu? Ne znate, jasno, to nikada nije 
lako prepoznati. Nije dovoljan samo talent, nisu dovoljne samo 

predispozicije, potrebno je tu uočiti i malo strasti. A roditelji jedana-
estogodišnjeg Lorena Margetića s time nisu imali problema. Zašto? 
Zato što je Loren već na svom prvom natjecanju, s tek navršenih se-
dam godina, odlučio pokazati svima da u životu i sportu nikada nema 
odustajanja.

Loren Margetić član je Biciklističkog kluba Grobnik i jedna od mladih 
nada hrvatske mountaine bike scene, nedavno osvojeno drugo mje-
sto na legendarnom Kamenjak Rocky Trailsu u Premanturi, bodova-
nom za Kup Hrvatske, dokaz je da je tome zaista tako.

- Oduvijek sam jako volio voziti biciklu, naučio sam voziti već s dvije 
i pol godine i oduvijek mi se taj sport jako dopadao pa sam se onda 
odlučio okušati u njemu. U Biciklističkom klubu Grobnik počeo sam 
trenirati sa šest i pol godina, na početku sam imao malo tremu kako 
će to sve biti, bio sam jako uzbuđen na prvim trkama, bilo me je i malo 
strah, ali s vremenom je taj strah nestao, započet će Loren Margetić, 
pa ispričati pomalo nevjerojatno iskustvo sa svog prvog ikad natjeca-
nja, utrke održane u Samoboru.

- Već na prvoj utrci sam imao udes, pao mi je lanac. No, nisam želio 
odustati ni u kom slučaju, pa sam utrku ipak završio. Kako? Trčao sam 
s biciklom do kraja utrke i osvojio sam četvrto mjesto. Da nisam imao 
taj udes bio bih treći, dodat će Loren, koji od tog nastupa  bilježi samo 
rezultatski napredak. Ove godine dva puta je bio na postolju u Kupu 

RUKOMETNI KLUB ČAVLE I OVE JE GODINE NASTAVIO NIZATI ODLIČNE REZULTATE

Osnovci izborili plasman za završnicu 
državnog prvenstva, seniori oduševili

Kada je rukomet u pitanju, Općina Čavle ne može se pohvaliti veli-
kom tradicijom. Rukometna priča među najmlađim je sportskim 
pričama, ali bi mnogima mogla biti putokaz što i kako raditi iz 

godine u godinu. Rukometni klub Čavle osnovan je 2012. godine, cilj 
je bio djeci Općine Čavle ponuditi još jedan novi sportski izbor. Djeca 
su u međuvremenu stasala pa su se u klubu odlučili napraviti i iskorak 
u svijet seniorskog sporta, samo trinaest godina nakon što je osnovan 
Rukometni klub Čavle došao je na prag Prve hrvatske rukometne lige. 
Nevjerojatan seniorski uzlet u samo tri godine prate odlični rezultati 
na svim razinama, a da je tome tako najbolji su dokaz i dječaci koji 
su ove godine pod okriljem Školskog sportskog kluba Čavle izborili 
pravo nastupa na završnici državnog prvenstva.

Pod vodstvom profesorice Bojane Kukec Matija Miculinić, Nikola 
Ivančević, Karlo Radetić, Borna Pavić, Roman Šubat, Ivor Perković, 

Hrvatske, osvojio je treće mjesto na natjecanju u Žminju i drugo u 
Premanturi.

- Nadam se da ću ove godine biti u TOP 3 u Kupu Hrvatske u kategoriji 
do 13 godina, a jako bih volio kada bih i na državnom prvenstvu osvo-
jio medalju. Jako volim biciklizam, svaki drugi dan sam na treningu, a 
praktički treniram svaki dan, jer kada nismo na treningu u Rastočina-
ma, onda treniram sam. Je li MTB opasan sport? Staze znaju biti dosta 
opasne, bude dosta skokova, ali nije me strah. I ne, nije naporno tre-
nirati, imam dosta prijatelja koji sa mnom treniraju, reći će Loren, uz 
dodatak da mu treniranje biciklizma ne predstavlja nikakav problem 
u školi, sve svoje obaveze stigne izvršiti na vrijeme. 

Biciklizam je naporan i zahtjevan sport, ali Loren i u tom smislu ima 
podršku.

- Kada mi se dogodi neki udes onda mi tata pomaže. Na natjecanja 
nekad idem s klubom, a nekad idu i roditelji sa mnom. Tata i mama su 
mi velika podrška, zaključit će Loren Margetić.

A da je sve što je Loren ispričao istina, potvrdila je i njegova mama 
Martina. 

- Zaista je dobar u biciklizmu, našao se u tome. Zaista je od ranih dana 
krenuo voziti biciklu, okušao se on i u plivanju i u nogometu, ali onda 
je ipak rekao da bi volio voziti biciklu. I još uvijek se nije poljuljao, 
uporan je i ustrajan, zaključit će Martina Margetić.

Kristian Sirotich

80. obljetnica naših lovaca

Lovačko društvo Jelen osnovano je 
1945. te ove godine slavi osamdesetu 
obljetnicu svojeg postojanja i djelat-

nosti. Broje 156 članova, a zanimljivo je da 
među njima također ima podmlatka pa čak 
i nekolicina žena. Njihovo lovište obuhvaća 
područje općine Čavle, općine Jelenje, opći-
ne Kostrena te djelomično i područje grada 
Rijeke. Kao svoj glavni zadatak ističu prven-
stveno zaštitu i uzgoj divljači, a odstrjel, 
koji se kao pojam odmah javlja uz prizvuk 
„lovaca“, zapravo je najmanje frekventna 
te ujedno i najmanje bitna stavka njihove 
djelatnosti. Kako navodi predsjednik kluba 
Orlando Frančišković, već početkom veljače 
započele su njihove redovite radne akcije - 
izgradnje novih hranilišta i pojilišta, obnova 
postojećih, uređenje šumskih staza za lakši 
pristup radnim punktovima, održavanje 
protupožarnih putova. Nadalje, kroz godi-
nu ih očekuje i redovita sjetva raznih žitari-
ca, repe, kukuruza, a tijekom ljetnih perioda 
suše i opskrba životinja vodom. Također, 
kose i održavaju čitave travne površine na-
ših šuma kako bi divljači osigurali svježu 
mladu travu za hranjenje.

Gospodin Orlando ističe kako im je u obav-
ljanju posla naša Općina od bitnog značaja; 
osiguravaju im godišnja sredstva, a pomo-
gli su im i u izgradnji lovačkog doma kao i 
kod asfaltiranja prilaza do istog. Također, za-
jedničkim snagama provode i program zbri-
njavanja divljači što je od velike važnosti i za 
životinje, ali i za stanovnike ovog područja. 
Vatrogasci su isto tako njihovi bitni suradni-
ci, a posebno tijekom ljeta pri odvozu vode i 
punjenju pojila u šumi. Nadalje, Jelen se uk-
ljučuje i u akcije čišćenja okoliša kao i razne 
manifestacije koje provodi naša Općina.

Na predjelu njihova djelovanja, gospodare 
raznim životinjskim vrstama koje dijelimo 
na krupnu i sitnu te pernatu divljač; ističu se 
smeđi medvjed, čagalj, lisica, a sve češće i 

sivi vuk, nadalje jelenska i srneća divljač, di-
vokoze, divlje svinje i zečevi.

Problem s kojim se mještani sve češće su-
očavaju jest veća prisutnost divljači u na-
seljenim mjestima. Predsjednik Orlando 
ističe kako je primaran razlog toga nemir 
koji vlada u šumama; velik broj ljudi koji 
svoje slobodno vrijeme provode u prirodi i 
zalaze u staništa životinja, a s druge strane 
buka koju proizvode „cross“ motori i „quad“ 
vozila namijenjena za vožnju po neprilago-
đenim terenima, tzv. ,,kozjim stazama”, ka-
kvi se pronalaze upravo u šumama. Divljač 
zbog toga „sigurnije utočište“ pronalazi uz 
naseljena mjesta što posljedično donosi 
neprirodan sustav suživota. Podrška koju 
provodi lovačko društvo uključuje podjelu 

mirisnih repelenata te razne akcije kako bi 
se divljač vratila u svoja staništa, a gotovo 
svakodnevno interveniraju na području ko-
jim gospodare i zbog učestalog naleta div-
ljači na vozila.

Predsjednik Orlando zbog navedenih pro-
blema apelira i na mještane koji ostavljaju 
hranu, otpatke i vodu u blizini svojih okuć-
nica – to je još jedan od bitnih čimbenika 
zbog kojih se divljač zadržava u naseljenim 
mjestima, što posljedično dovodi do štete 
u vrtovima i voćnjacima pa bi takvo pona-
šanje trebalo svesti na minimum, a za srne-
ćom i jelenskom divljači dolaze i razni pre-
datori poput čaglja koji izazivaju ozbiljnije 
situacije, čemu i svjedočimo.

U budućnosti planiraju izgraditi prihvatili-
šte divljači i pokrenuti program edukacije 
o šumskom životu i općenito ljepoti prirode 
koja nas okružuje, namijenjen posebno za 
naše najmlađe sumještane. Lovačko druš-
tvo Jelen nada se da će uspjeti u svojem 
naumu da u većoj mjeri osvijesti važnost či-
tavog ekosustava koji čini simbioznu zajed-
nicu s ljudima na ovom, ali i širem prostoru.

Ramona Zoretić

zajednica

ORLANDO FRANČIŠKOVIĆ, predsjednik LD Jelen Čavle
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BOĆARSKI KLUB ČAVLE ŠKOLA BOĆANJA I OVE GODINE SE GODINE NAŠAO MEĐU NAJBOLJIM KLUBOVIMA  
PRIMORSKO-GORANSKE ŽUPANIJE

Dean Klarić:  
Svako priznanje je potvrda da netko cijeni naš rad

Kakvo bi to proglašenje najboljih sporta-
šica, sportaša i klubova Primorsko-go-
ranske županije bilo kada među laurea-

tima ne bi bio nitko iz Boćarskog kluba Čavle 
Škola boćanja, bilo da je riječ o pojedinač-
nim, bilo da je riječ o ekipnim priznanjima. 
Ove godine na redu je bio čitav klupski po-
gon, Boćarskom klubu  Čavle Škola boćanja 
uručeno je priznanje za izvrsnost. Drugim ri-
ječima, čavjanske boćarice dobile su nagradu 
za ono što u stvari i čine, iz godine u godinu 
ostvaruju izvrsne rezultate u svim uzrasnim 
kategorijama.  

- Ovo je bila nagrada za osvojen naslov prva-
kinja Hrvatske, vratili smo titulu u Čavle, kao 
i za naš nastup na Kupu Europe, na kojem 
smo osvojili treće mjesto. No, bilo je tu još 
uspjeha, imali smo na seniorskom državnom 
prvenstvu u parovima imali smo dva para u 
finalu, bili smo prvaci i viceprvaci Hrvatske, u 
štafeti smo osvojili naslov prvakinja, Wendy 
Vukelić je osvojila četiri titule državne prva-
kinje u konkurenciji do 18 godina, Carrolina 
Bajrić i Nikol Belasić su osvojile broncu na 
Europskom prvenstvu, Nika Nisne je osvoji-
la brončanu medalju u bližanju i izbijanju u 
krug u konkurenciji do 12 godina. To su samo 
neki od najznačajnijih rezultata, a bilo ih je 
još. Poput osvajanja Regionalne lige WABL, 
što nam je bio odličan uvod u nastavak sezo-
ne, reći će Dean Klarić, alfa i omega BK Čavle 
Škola boćanja.

NN ELENA BAN JEDNA JE OD NAJBOLJIH MLADIH RIJEČKIH I HRVATSKIH ATLETIČARKI

Atletika je ono što volim i želim raditi svaki dan
Da bi netko bio uspješan sportaš on mora imati talent, mora imati predispozicije za bavljenje tim 
sportom i mora biti spreman na naporan rad i velika odricanja. Elena je uspješna baš iz tih razloga

Elena Ban. Pravo je vrijeme da negdje u memoriji pohranite 
to ime i prezime, jer kada za nekoliko godina budete sluša-
li, recimo, tko će sve predstavljati Hrvatsku na Olimpijskim 

igrama, lako je moguće da će vam baš to ime i prezime iskočiti u 
prvi plan. Elena Ban 17-godišnja je učenica trećeg razreda Prve 
riječke hrvatske gimnazije i jedna od najboljih hrvatskih atleti-
čarki, koja polako ali sigurno gradi svoje ime u svijetu atletike. 

- Od prvog do četvrtog razreda osnovne škole trenirala sam 
triatlon i jednostavno sam shvatila da mi je od te tri discipline 
najbolje išlo trčanje, uvijek sam najbolje odradila trkačku dio-
nicu, pa sam se u četvrtom razredu osnovne škole prebacila na 
atletiku. Inače, triatlon mi nije bila prva ljubav, prva ljubav je 
bila gimnastika, ali uvijek sama sebi postavljam pitanje što bi 
se dogodilo da sam nastavila s gimnastikom, pitanje je bih li 

Svako priznanje i nagradu čavjanske boćarice 
itekako su zaslužile, minulih je godina bilo tih 
priznanja i nagrada, svako novo samo je do-
datna potvrda da ono što na Hrastenici rade, 
rade na najbolji mogući način.

- Svako priznanje je potvrda da ljudi vide da 
Čavle Škola boćanja radi, da se trudi. Sport je 
takav, nekad uspijevaš, nekad ne uspijevaš, 
ali nama ide 14. godina da ćemo nastupati u 
finalu državnog prvenstva, protiv Pule igra-
mo za osmu titulu u klupskoj povijesti. Prva 
utakmica se igra u Puli, nakon toga igramo 
kući, kada bismo uspjeli potegnuti neriješeni 
rezultat u Puli pobjedom na domaćem tere-
nu obranili bismo naslov. Sve je otvoreno, 
došli smo do tu gdje smo želi doći, sada tre-
ba samo malo koncentracije. Trenira se i radi 

kvalitetno, sve je u granicama koje mene kao 
trenera zadovoljavaju, reći će Dean Klarić.

Lijepa je ta boćarska priča, iz godine u godi-
nu nižu se vrhunski rezultati i stvaraju nove 
vrijednosti.

- I bit će tako sve dok djeca budu sama dola-
zila. Onog trenutka kada djeca više ne budu 
htjela sama dolaziti, nastat će problem. To će 
značiti da nešto nismo napravili kako treba. 
No, dok djeca uživaju na treninzima, dok se 
trude biti bolji i naučiti, neće biti problema 
niti s motivacijom, niti sa željom, niti s vo-
ljom. Naravno, u klubu rade i tri trenerice, 
pojačali smo i školovali trenerski kadar, svi se 
polako uključuju u rad s mladima, to je naše 
najveće bogatstvo, zaključit će Dean Klarić. 

Kristian Sirotich

sport

SVE KATEGORIJE NOGOMETNOG KLUBA GROBNIČAN USKORO BI TREBALE ZAIGRATI NA POTPUNO NOVOM TERENU

Damir Batarelo:  
NK Grobničan dobiva novi travnjak
Ako bude sve čisto i jasno 
vjerujem da će početkom 
svibnja već početi radovi, kaže 
Damir Batarelo, predsjednik NK 
Grobničan

Nogometni klub Grobničan uskoro bi 
trebao trajno riješiti najveći problem 
minulih godina. Od kada je na čelo klu-

ba došao Damir Batarelo stadion u Mavrinci-
ma poprimio je jedno sasvim novo ruho, od 
prvog dana mandata novi je predsjednik, uz 
pomoć suradnika i čitavog tima, nemali na-
por uložio u radove na infrastrukturi, sve što 
se moglo popraviti, napraviti boljim, promi-
jeniti, to je i učinjeno. Dobro, ne baš sve. Sve 
osim travnjaka, koji je sada konačno došao 
na red. 

Travnjak na stadionu Adelije Bebe Haramije 
nije idealan niti za stabilnih vremenskih prili-
ka, ali kada krenu loša vremena i kiše defini-
tivno dolazi do izražaja u koliko je trenutačno 
lošem stanju. Na ovakvom terenu, kakav je 
danas, praktički se nemoguće na pravi i ozbi-
ljan način baviti nogometom i toga su svjesni 
svi. Od ljudi u klubu, do ljudi u Općini Čavle.

- Investicija je vrijedna 1,5 milijuna eura, a 
riječ je o postavljanju FIFA Pro umjetne tra-
ve. Najveći iznos otpada na zemljane radove, 
više od dvije trećine troškova je u pitanju, a 
riječ je o iskopu 8.500 kvadrata na dubini od 
60 centimetara i postavljanju nove drenaže, 
koja je nakon toliko godina korištenja jed-
nostavno zasićena. Bez obzira na to što mi 
radili i koliko mi ulagali, stvar se uvijek svodi 
na isto. Nakon druge, treće kiše više se ništa 
ne može napraviti. Drenaža je zasićena, sve 
treba nanovo iskopati, izravnati, staviti ne-
koliko slojeva šljunka, laserski poravnati i na-
kon svega staviti novu travu. Vjerojatno će se 
postaviti i novi LED reflektori, radit će se i na 
sustavu za zalijevanje, iako za ovu kvalitetu 

trave zalijevanje i nije potrebno, naglasit će 
Damir Batarelo, predsjednik Nogometnog 
kluba Grobničan. 

O radovima kakve važnosti je riječ ne treba 
posebno niti govoriti. 

- Bez toga neće ići, bez novog travnjaka ne-
mamo se čemu nadati, mi drugi teren osim 
ovog glavnog nemamo, a na njemu svi tre-
niraju, sedam osam treninga dnevno se na 
njemu odvija, vikendom se igraju utakmice, 
on je zaista u maksimalnoj eksploataciji. Čak 
i da je drenaža super, opet bi teško izdržalo. 
Imali smo puno odlazaka djece, čak i seniora 
koji nisu željeli trenirati na šljaci. I zato je pala 
odluka da ide umjetna, a ne normalna trava. 
Sredili smo zgradu, tuševe, okoliš, fasadu, sve 
druge uvjete, ali nemamo gdje trenirati. Svi 
imaju pomoćne terene s travom, mi imamo 
teren sa šljakom, a na šljaci nitko ne želi tre-
nirati. No, nakon četiri godine muke uspjeli 
smo konačno to izgurati do kraja, zahvalju-
jući trudu svih nas i Općine Čavle, koja je 
pokazala maksimalno razumijevanje za sve 

naše probleme do sada, pa tako i za ovaj s 
travnjakom. 

Ako sve bude prošlo onako kako je planirano, 
radovi bi uskoro trebali započeti, nogomet 
na novom travnjaku stadiona u Mavrincima 
igrat će se s otvaranjem nove sezone. 

- Ako bude sve čisto i jasno vjerujem da će 
početkom svibnja već početi radovi. Kada 
radovi krenu vjerujem da će sve biti gotovo 
unutar 60 do 75 dana. U tom slučaju i pripre-
me bi krenule na vrijeme. Imat ćemo malo 
problema s odigravanjem posljednjih neko-
liko kola ove sezone i s početkom priprema, 
ali do početka iduće sezone će sigurno biti 
gotovo. Kada smo mogli toliko čekati, onda 
možemo i još malo istrpjeti. Uz trud i volju 
svih nas i ljudi u Općini Čavle uspjeli smo iz-
gurati do kraja. Kada to bude gotovo vidjet 
ćemo što i kako dalje, nakon toga ćemo po-
kušati riješiti i taj pomoćni teren, zaključit će 
Damir Batarelo. 

Kristian Sirotich

Petar Brmalj, Niko Matejčić, Stefan Šironja, Mateo Maričević, Bartol 
Stanić i Petar Colarić prvo su svojim rukometnim umijećem nadmašili 
i vršnjake iz mnogo poznatijih rukometnih sredina u Rijeci i Primor-
sko-goranskoj županiji, a onda na završnici državnog prvenstva došli 
nadomak plasmana u četvrtfinale. 

Jedna je pobjeda čavjanskim osnovcima nedostajala za plasman 
među osam najboljih, no i ovako su napravili ogroman posao. Naro-
čito uzme li se u obzir činjenica da se rukomet u Općini Čavle igra 
nešto više od deset godina. Naravno, okosnicu momčadi ŠSD Čavle 
čine upravo rukometaši Čavli, a baš to je najbolji dokaz da se u klubu 
kvalitetno radi.

Titula viceprvaka Druge lige osvojena na kraju tek treće seniorske 
sezone u povijesti, kao i odlični rezultati mladih rukometaša bit će 
u središtu tradicionalnog turnira Čavle Open, ove godine u dvorani 
u Mavrincima jedanaesti put okupit će se rukometna mladost iz 
Hrvatske, Italije i Slovenije. Čak 600-tinjak mladih sportašica i spor-
taša zbog rukometa će se okupiti u Općini Čavle, u zabludi su svi 
koji misle da je to slučajno.

Sve što su u ovih trinaest godina u Rukometnom klubu Čavle posti-
gli, ukazuje da rukomet u Čavlima itekako ima budućnost. 

Kristian Sirotich
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KARATE KLUB GROBNIČAN JEDAN JE OD KLUBOVA NA PODRUČJU OPĆINE ČAVLE 
KOJI VELIK TRUD POLAŽE NA RAD S DJECOM

Andrej Perušić: Karate je odličan sport za djecu

Karate klub Grobničan ove godine 
obilježava malu lijepu obljetnicu, 
klub osnovan prije 15 godina na po-

dručju Općine Čavle isprofilirao se kao 
jedan od klubova koji izniman trud ulaže 
u rad s najmlađima i mladima.

- Treninge imamo svakodnevno u dvo-
rani Mavrinci, dobili smo jedan poseban 
prostor koji je samo nama namijenjen. 
Prostor je malo manji, ali smo podijelje-
ni u više grupa i super nam je to ispalo, 
Općina Čavle nam je baš na pravi način 
izašla ususret. Treninge imamo do pone-
djeljka do petka i imamo različite uzraste 
koji su podijeljeni i po godinama, ali i po 
tome kako je trening koncipiran. Karate 
se odvija u dvije discipline, tu su kate i 
borbe, grupe slažemo prema afinitetima 
svakog našeg člana. Prije dosta godi-
na pokrenuli smo projekt karate vrtića, 
što nisu imali drugi klubovi na području 
naše Županije. Trening je bio koncipiran 
za mlađe uzraste, bili su tu neki elementi 
karatea, ali je sve bilo više usmjereno na 
socijaliziranje djece, poligone, razvoj mo-
torike. Naglasak je bio manje na karateu, 
a više na uključivanju male djece u sport. 
Imali smo široku paletu članova, od naj-
mlađih do rekreativaca, a posebna su 
nam grupa oni natjecatelji koji praktički 
svaki dan treniraju. U karate vrtić nam se 
ove godine upisalo jako puno članova, 
nekako smo se isprofilirali kao udruga na 
području Općine Čavle koja u sport uk-
ljučuje najmlađe, a karate je, kažu mnogi 
stručnjaci, jako dobar za ulazak djece u 
sport, započet će Andrej Perušić, trener 
u Karate klubu Grobničan, odnedavno 
i član  registracijske komisije Hrvatskog 
karate saveza, što je također samo dokaz 
da se u ovom klubu radi kvalitetno na 
svim razinama.

- Ono što je također jako dobro je Ljetna 
karate škola. Djeca se u klubove upisu-
ju kada krenu u školu, na početku nove 
školske godine, mnogi klubovi tijekom 
ljetnih mjeseci nemaju aktivnosti, za razli-
ku od njih mi vršimo upis članova. Shva-
tili smo da ima djece koja ostaju doma, 
imaju slobodnog vremena, a mi to kori-
stimo da ih uvedemo u sport u jednom 
razdoblju koje je za njih puno komotnije. 

U Karate klubu Grobničan fokus je na rad 
s mladima, što ne znači da u klubu nema-
ju i vrijednih rezultata.

- Upravo zbog toga imamo nekoliko gru-
pa, treća grupa nam redovito odlazi na 
natjecanja, u toj grupi obuhvaćene su 
kategorije od cicibana do kadetkinja. Ju-
niore i seniore trenutačno nemamo, iako 
smo imali i u tim uzrastima zapaženih re-
zultata. No, trenutačno smo fokusirani na 
djecu do kraja osnovne škole, dodat će 
Andrej Perušić.

Osim što su iznimno aktivni u radu s dje-
com i u sportskoj edukaciji djece, u Karate 
klubu Grobničan već su se dokazali i kao 
iznimni organizatori.

- Naš najveći projekt je Grobničan Kup. 
To je međunarodno natjecanje, koje sva-
ke godine organiziramo. Dosta je turnira 

u Hrvatskoj i na području PGŽ-e, ali naš 
se isprofilirao jer ima sve kategorije, od 
najmlađih do veterana, a treću godinu 
za redom smo uvrstili i parakarate, od-
nosno osobe s invaliditetom. Organizirali 
smo i tri državna prvenstva, a jako puno 
iskustva stekli smo s organizacijom lige. 
Puno smo volontirali, puno smo naučili, 
uspjeli smo naš organizacijski aspekt do-
vesti na višu razinu. Danas svi u karateu 
znaju gdje su Čavle i dvorana Mavrinci, 
dodat će Andrej Perušić, uz kojega kao 
trener radi i otac Vazmoslav Perušić, dok 
je mama Roberta Perušić ujedno i pred-
sjednica kluba. 

Kristian Sirotich

ikad otkrila atletiku. A nakon svih rezultata koje sam u atletici 
ostvarila, nakon što se potvrdilo da mi atletika baš dobro ide 
i nakon što sam definitivno shvatila da je to nešto što volim i 
želim raditi svaki dan, naravno da sam jako zadovoljna, započet 
će Elena Ban i odmah se prebaciti na svoja najdraža rezultatska 
ostvarenja.

- Najdraži rezultat mi je osobni rekord na 800 metara, što je 
ujedno bila i norma za nastup na Svjetskom prvenstvu u Peruu. 
Trebalo je istrčati 2:09.00 i ja sam na natjecanju istrčala baš taj 
rezultat. Kada sam prošla kroz cilj na semaforu je pisalo 2:09.01, 
ali nakon što je napravljena korekcija i kada se na semaforu na-
pisalo 2:09.00 to mi je bio poseban trenutak. Nisam mogla vjero-
vati da sam uspjela. Kako je bilo na Svjetskom prvenstvu? Trčati 
s nekim od najboljih na svijetu mi je bilo prekrasno iskustvo, to 
je bilo svjetsko juniorsko prvenstvo, cure su bile starije od mene 
jer sam još uvijek mlađa juniorka, trčalo se na većoj nadmorskoj 
visini, sve je bilo skroz drugačije. Bilo je čudno, ali sam bila jako 
zadovoljna.

Elena Ban članica je Atletskog kluba Kvarner, ona je i standar-
dna hrvatska reprezentativka, državna prvakinja na 800 metara, 
vlasnica mlađe juniorskog dvoranskog državnog rekorda na 800 
metara, a osim 800 metara njezine su još discipline 1500 metara 
i štafeta 4x400 metara.

- Moja omiljena disciplina je 800 metara, trčala sam je na europ-
skom i na svjetskom prvenstvu. To je jedna specifična disciplina, 
na 400 metara moraš trčati puni šprint, na 1500 metara moraš 
postepeno ubrzavati, na 800 metara čitavo vrijeme moraš trčati 
ujednačeno, a moraš pritom trčati i  brzo. I sama sebe iznenadim 
kako svaki put uspijem pogoditi isto vrijeme na prolazu, očito to 
već imam u nogama. No, osjetim kada nešto moram promijeniti, 
otkrit će Elena.

Da bi netko bio uspješan sportaš on mora imati talent, mora 
imati predispozicije za bavljenje tim sportom i mora biti spre-
man na naporan rad i velika odricanja. Elena je uspješna baš iz 
tih razloga, pritom svoje treninge, natjecanja i sve klupske i re-
prezentativne obaveze ne doživljava kao odricanja. Atletika je 
naprosto njezin izbor, njezin put.

- Treniram svaki dan osim nedjeljom, treninzi su mi od 19 do 21 
sat, ali sve vrijeme nakon treninga do odlaska na spavanje je ap-
solutno posvećeno atletici, regeneriranju. Da, mogu reći da sam 
posvećena atletici, toliko volim atletiku da mi nije nikakav pro-
blem odraditi sve što treba. Išla sam u Salezijansku gimnaziju, 
promijenila sam školu i sada sam u trećem razredu Prve riječke 
hrvatske gimnazije, pohađam IB smjer na engleskom jeziku, a 
on je puno prilagodljiviji nama sportašima. No, stizala sam ja 
sve svoje obaveze izvršiti i dok sam bila u Salezijanskoj gimna-
ziji. Naravno, treniramo u Rijeci, ali idemo i na pripreme. Zimi 
je to uglavnom Poreč, ljetne pripreme najčešće odrađujemo 
na Rogli. Jako volim ići na Roglu, tamo već dugo odlazimo, to 
mi je mjesto predivno za treninge. Znamo otići i na pripreme s 
reprezentacijom, kada trenira čitava reprezentacija to mi je isto 
super. Imam odličnu grupu, kada se svi spojimo na priprema-
ma i zajedno treniramo to bude odlično. Odricanja? Znam kada 
imam natjecanja, kada nemam natjecanja. Stvorila sam tolika 
prijateljstva u atletici da mi je pravi užitak otići na natjecanje i 
podružiti se, kada su sportske obaveze u pitanju, treninzi i natje-
canja, uopće ne osjećam da nešto propuštam u svom privatnom 
životu. A kada sam slobodna, kada nam završi sezona, onda s 
prijateljima nadoknadim ono što sam propustila. No, generalno 
zaista ne osjećam da nešto propuštam, uživam u atletici, govo-
ri Elena, koja je svog uzora u atletici pronašla u liku britanske 

atletičarke Kelly Hodgkinson, aktualne olimpijske pobjednice 
na 800 metara iz Pariza.

- Ove godine sam čak bila u Birminghamu na njezinom mitingu. 
Ona mi je idol, uvijek je nekako bila na drugom mjestu, druga na 
svjetskim prvenstvima, druga na olimpijskim igrama, ali sada je 
u Parizu napokon dočekala svoj trenutak. Nije odustajala i osvo-
jila je zlato. Ona je dokaz da se upornost uvijek isplati.

Elena je trenutačno na odmoru, sezona je završila, uskoro poči-
nju pripreme za novu sezonu, a s pripremama za novu sezonu 
dolaze i novi izazovi.

- Ove godine me čeka nastup na Europskom festivalu mladih 
u Makedoniji i nastup na Europskom juniorskom prvenstvu u 
Finskoj. Za nastup u Finskoj morat ću istrčati normu, za to ćemo 
se pripremati, za EYOF mi norma nije potrebna, za to natjecanje 
Hrvatski olimpijski odbor određuje putnike po rezultatima i pla-
smanima, a kako sam trenutačno najbolja u Hrvatskoj u svome 
godištu smatram da ću biti izabrana. Nadam se i pozivu na Han-
žekovićev memorijal, trčala sam pretprošle i prošle godine, to je 
seniorska konkurencija ali mi trčimo u B skupini. Hanžekovićev 
memorijal mi je najveći miting na kojem sam bila, i poseban je 
osjećaj nastupati pred toliko gledatelja, a i zagrijavati se rame uz 
rame s najvećim zvijezdama. Poseban osjećaj, zaključit će Elena.

I to je Elenin san. Doći na veliku scenu i jednog dana možda po-
stati uzor nekoj mladoj atletičarki. Svi preduvjeti su tu, hladna 
glava, talent, volja, želja, ljubav prema atletici i podrška obitelji. 
Kažem vam, zapamtite ime. Elena Ban se zove.

Kristian Sirotich

sportsport
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vicevi po grobnički

zanimljivost

Nasmijmo se malo…

Autor: Cvetan Pelčić

Sve Žeželiće Edo okupio na zajedničkoj fotografiji Novog lista

Nesvakidašnji događaj u Općini Čavle zbio se u ne-
djelju 16. ožujka 2025. godine u 11,30 sati na Trgu 
hrvatskih branitelja, a zabilježili su ga kolege iz 

Novog lista, legendarna novinarka Slavica Mrkić Modrić 
i fotoreporter Marko Gracin pa njihov tekst prenosimo u 
cijelosti: 
Iako sivo, maglovito, kišno i podosta prohladno jutro nije 
mamilo na izlazak, sa svih su strana na parkiralište ispred 
Doma kulture počeli dolaziti ljudi u bijelim kapama “na 
kačket”. Mići, veli, mladi stari, muški, ženske… A si Žeže-
lići. Razlog ovom Žeželić skupu bila je uistinu nesvakidaš-
nja ideja. Edo Žeželić odlučio je pozvati sve prezimenjake 
na zajedničko fotografiranje. Zašto, upitali smo ga.
– Ovo ča se danas dogodilo, ja već let i let smišjan. Povi-
jest me odvavik zanima, puno čitan okol toga, puno se 
čudin okol nje i mislin si kako su se judi prvo jako puno 
slikevali, a danas ti mobiteli, pa se zgubi i mobitel i sli-
ka…
Se se manje znamo i družimo. Ne znamo ni ki je ki, ni ča je 
ki. Smislil san da na slikanje dojdu si ki se prezivaju Žeže-
lić. Ki to oteju, naravno, pa da načinimo jednu zajedničku 
sliku ka će ostat za povijest.
Neka se mladi upoznaju, stariji podruže, neka njin ostane 
zajednička slika z ke će jednoga dana neki ovakov kod ča 
san ja videt da su Žeželići, toga 2025. leta slikani, da ih je 
došlo, tuliko i tuliko…, priča nam začetnik ove neuobi-
čajene ideje Edo Žeželić.
Dok se Žeželići slažu, pozdravljaju, upoznavaju, podsje-
ćaju da se već poznaju, susreću nakon karatkog ili dugog 
vremena Edo nastavlja priču:
– Ono ča ja znan i ča va knjigah piše je da su se prva pre-
zimena va Hrvackoj počela upotrebljavat 1387. leta, a da 
su se morala od 16. stoljeća. Mi Žeželići smo simo došli va 
17. stoljeću z područja Slavonije i Baranje.

Preci su bili stočari i poljoprivrednici, a zač smo se baš ovdi 
naselili…? A sigurno nan se pijažalo, da ni – ne bi. Našal 
san podatak da j’ va to vrime, va župi Cernik bivalo 260 Že-
želićih, stoljeće pokli sto manje, a danas nas je okol dvisto.
Potvrdu da će na ovo slikanje doć dobil san od njih se-
dandeset. Načinili smo i privjeski, i kapice na kih piše “Ja 
san Žeželić, je još ki”? To će bit uspomena na ovo današnje 
dogajanje, jedan povijesni pečat.
I onda je onaj spominjani povijesni pečat i stavljen. Fo-
tograf Marko Miculinić je sve Žeželiće koji su došli “po-
spremio” u zajedničku fotografiju za uspomenu i vječno 
sjećanje.
Edova se želja ostvarila, a kako doznajemo od Duška Že-
želića – neće Žeželići na ovomu stat. No, tajne se ne ot-
krivaju.

Žarko Žeželić Prdela smatra ovu ideju izvrsnom i kaže – 
“Lipo je se ovo, ma ja san mu rekal da smo se trebali slikat 
va Grobničkoj vale, da si vide da Grobnišćina ima izlaz na 
more.”
Dakako da je mislio na uvalu Črišnjeva, zvanu još i Grob-
nička rivijera. Gdje je Prdela, tu je i šala, a smijeha, šale 
i grobničke topline na ovom događanju nije nedostajalo.
– U prošlom stoljeću relativno najviše hrvatskih stanovni-
ka s prezimenom Žeželić rođeno je u Rijeci i u okolici Rije-
ke. U naseljima Cernik i Čavle u okolici Rijeke svaki deveti 
stanovnik prezivao se Žeželić. U Hrvatskoj danas živi oko 
250 Žeželića u 110 domaćinstava. Prisutni su u šest hrvat-
skih županija i u šest država na tri kontinenta, rekao je Edo 
Žeželić, a sve je za uspomenu i dugo sjećanje zabilježila i 
objavila vrijedna ekipa iz Novog lista.

Duhtor

Koltrine

Gemišt

Konak

Bodul
Bil njemački turist na Krku i nebog 
nastradal va prometnoj nesrići. Na su 
sriću, tu se j’ našal jedan domaći Bodul 
ki j’ se to videl, zval brzo hitnu i čoviku 
spasil život. Čoviku j’ rabilo hitno krv dat 
i potrefilo se j’ da ima istu krvnu grupu i 
taj Bodul. I taj Njemac se kašnje zbudil i 
gjeda okol sebe i čuje da mu j’ niki čovik 
spasil život i zaišće da mu najdu toga 
čovika da bi mu se otel odužit. Dojde taj 
Bodul va bolnicu, nič je sled govoril njemački aš ima priko leta turisti 
va apartmanu doma. Veli mu Njemac da će mu platit 7000 eurih kad 
zijde z bolnice, aš mu ne zna kako se odužit na semu, ali da sad ima pu 
sebe “leh” 1000 eurih. Misli ovaj Bodul malo pa mu najzad veli: - Znaš 
ča, lipi moj Švabo, daj ti meni tih 1000 eurih ča imaš pu sebe, aš kad ti 
prodela moja krv dobit ću jedan veli drek od tebe!

Da j Bodula žena tentala da kupi nove koltrine va 
kući, aš da sused jušto va njihovu kamaru žbaji 
z svoje kuće. Ma njemu se nikako to ni baš dalo 
kupovat, pa je zmišjeval način kako da ne troši 
soldi, a da budu si kuntenti. Najzad veli ženi: - 
Ženo, mi ćemo se preselit va kamaru od malice, a 
ona će poć va našu kamaru. Ti ćeš se presvučevat kraj poneštre, pa neka 
sused kupuje koltrine!

Dojde Ivan va oštariju i zija:
– Konobar, pet gemištih!
Strusi Ivan sih pet gemištih i zove:
– Konobar, tri gemišta!
Strusi Ivan i ta tri gemišta i zove opet:
– Konobar, dva gemišta!
Strusi Ivan i ta dva gemišta i umornin glasom 
zove:
– Konobar, daj mi jedan gemišt, ali od nikog 
bojeg vina. Od ovoga ča si mi nosil ča manje 
pijen, više san pijan!

Došli su muž i žena z dicun na Platak po letu na frišku ariju, a blizu 
mesta kadi su fermali su imeli čobani konak z ofcami. Pa da gredu malo 
pitat morda bi imeli sira za prodati. Dojdu pred konak, a veli pas počne 
lajat, dojde jedan od čobanih. - Imate sira? - pita žena - Imamo! - veli 
čoban. - A da imate skute? - Imamo!.- i tako jedan čas si muče, a veli 
muž: - Majko ča imate lipoga pasa! Bi ujil? - a ov čoban se razjadil, nič 
jin je grdo zakjel i veli: - Sad hote nazad tamo va šumu pa se dogovori-
te ča bite kupili sira, skute ili pasa, pa da se znamo parićat!

Leže Marija i Ivan jutro va 
posteji i veli Ivan: - Bimo se 
malo igrali duhtora? - a veli 
Marija: - Ča državnog ili privat-
nog? - Zač pitaš? - Aš ako biš 
državnog to ćeš čekat dva do 
tri miseca, a ako ćeš privatnog 
to će te koštat 200 eurih!


